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NASA'nın Ay'a dönüş projesi "Artemis  
Programı" için planlanan tarihler ertelendi

ESET siber güvenlikte küresel 
ölçekte verimlilik sağlıyor

UĞUR CANBOLAT 7’DE

KIRIK TAHTA KAPI

MUSTAFA TUNÇ / 6’DA

BAĞIMLI OLMA! 
BAĞLI KAL!

CİHAN SARAÇ 7’DE

ŞAM DÜŞÜYOR MU ? 

Suriye krizi Gazze’deki 
DRAMI UNUTTURDU

Suriye’de çatışmalar hızla tır
manırken, Gazze’de devam 
eden insani kriz dünya ka
muoyunda gölgede kaldı. 
UNRWA, Gazze ve Batı Şe
ria’daki insani durumun kritik 
seviyeye ulaştığını açıkladı. 
Raporda, 1 Aralık’tan itibaren 
güvenlik gerekçesiyle ana ge
çiş noktalarından yardım 
ulaştırılamadığı belirtildi. 
Gazze’de elektrik, su, gıda ve 
sağlık hizmetlerine erişimin 
imkânsız hale geldiği vurgula
nırken, bölgenin dünyada en 
yüksek çocuk ampute oranına 
sahip olduğu açıklandı.

n SURİYE’de son günlerde artan çatışmalar, Gazze’de de
vam eden insani krizin uluslararası gündemdeki yerini 
geriye itti. Suriye’nin kuzeyinde 27 Kasım’da Halep’in 
batı kırsalında başlayan rejim güçleri ile rejim karşıtı 
gruplar arasındaki çatışmalar hızla yayıldı. UNRWA’nın 
raporunda, Gazze’de süregelen saldırıların temel hiz
metlere erişimi neredeyse imkânsız hale getirdiği ifa
de edildi. Elektrik kesintileri, su sıkıntısı, gıda güvenliği 
sorunları ve tıbbi hizmetlerin yetersizliği gibi temel so
runların, bölge halkının yaşam koşullarını daha da kö
tüleştirdiği vurgulandı. Ajans, insani yardım için kritik 
önemdeki Kerem Şalom (Karem Abu Salem) geçiş 
noktasının güvenlik endişeleri nedeniyle kapatıldığını 
ve bu durumun yardım faaliyetlerini durma noktasına 
getirdiğini açıkladı.

GAZZE’DE YAŞAM ŞARTLARI HIZLA KÖTÜLEŞİYOR 

n UNRWA, bölgede insani yardım faaliyetlerini sürdüre
bilmek için uluslararası toplumdan acil destek talep 
edildiğini ifade etti. Raporda, okulların ve hastanelerin 
tahrip olması, sağlık hizmetlerinin çökmesi ve temel 
gıda maddelerine ulaşımın giderek zorlaştığı belirtildi. 
Raporda yer alan verilere göre, Gazze’nin şu anda dün
yada en yüksek çocuk ampute sayısına sahip olduğu 
ifade edildi.Raporda ayrıca, uzun süredir devam eden 
çatışmalar ve kötüleşen yaşam koşullarının, Filistinli
lerin psikososyal sağlığı üzerinde kalıcı etkiler bıraka
bileceği uyarısı yapıldı. Yüksek stres, travma ve güven
sizlik, bölgedeki toplulukların karşı karşıya olduğu en 
büyük sorunlar arasında. UNRWA, bu zorlu koşullar al
tında, Filistinlilerin hem fiziki hem de ruhsal iyilik hali
ni iyileştirmek için daha fazla kaynağa ihtiyaç duyuldu
ğunun altını çizdi. /7’DE

EN YÜKSEK ÇOCUK AMPUTE SAYISI GAZZE'DE 

n ULUSAL Taşıt Tanıma Sistemi’ne 
(UTTS) kayıt süresi 31 Ocak 
2025’e kadar uzatıldı. 2024 fiyat
larından yararlanmak isteyenler 
için son tarih 31 Aralık 2024. Sis
temin her bir araç için maliyeti 2 
bin 172 TL olarak belirlenirken, 
montaj ücreti bin 810 TL + KDV 
olacak. Yeni sistem, kayıt dışı eko
nomiyi önlemeyi ve akaryakıt pi
yasasında standartlaşmayı hedef
liyor./6’DA 

n İSTANBUL’da bebek acil hastaları
nı önceden anlaştıkları özel has
tanelerin yenidoğan ünitelerine 
sevk edip ölümlerine neden ol
dukları ve haksız kazanç sağla
dıkları iddia edilen Yenidoğan çe
tesi soruşturmasının ikinci dalga
sında gözaltına alınan 15 şüpheli
den 11'i tutuklandı, 3'ü hakkında 
ise adli kontrol şartı uygulandı. 
Savcılık, 1 şüphelinin ifadesinin 
ardından serbest bırakılmasına 
karar verdi./6’DA 

n ŞİŞLİ'de 6 yaşındaki Şirin Elmas 
Hanilçi'yi vahşice katleden ka
ğıt toplayıcısı Mustafa Örün 
için ağırlaştırılmış müebbet ha
pis cezası talep edildi../6’DA 

Ulusal Taşıt  
Tanıma Sistemi’ne 

kayıt süresi 
 uzatıldı

Yenidoğan  
soruşturmasında 

yeni gelişme: 11 kişi 
daha tutuklandı

6 yaşındaki Şirin'in 
katili için istenen 

ceza belli oldu 

Köftede 
et yerine 
soya  
kıyması

Beylikdüzü'nde 14 katlı binada 
n Beylikdüzü Osmanlı Caddesi’nde 14 

katlı bir binada meydana gelen doğal
gaz patlamasında 3 kişi yaralandı, 1 
kişi hayatını kaybetti. Olay yerine çok 
sayıda ekip sevk edildi, incelemeler 
sürüyor. 

 
    Patlamada ihmal 
 
n Bina sakinleri patlamadan önce apart

manda doğal gaz kokusu olduğunu 
fark etti. Bina sakinlerinin yer aldığı 
WhatsApp grubunda bazı kişiler 187 
Doğal Gaz Acil hattını aramayı önerdi 
ancak bu yönde bir ihbar yapılmadı. 
Koku nedeniyle uyuyamadığını söyle
yen sakinler de oldu. 

n   SURİYE'nin güneyinde, nüfusunun çoğunlu
ğunu Dürzi topluluğunun oluşturduğu Su
veyda il merkezi, muhalif grupların kontro
lüne geçti./7’DE

n   TÜRKİYE’de 1529 yaş arası gençlerin yüz
de 25,8’i ne eğitimde ne de istihdamda yer 
alıyor. İPA Başkanı Buğra Gökce, eğitim poli
tikalarındaki yetersizlikler ve ekonomik so
runların bu tabloyu oluşturduğunu vurgula
dı. Gençlerin %53’ü yurtdışında yaşama ha
yali kuruyor./7’DA

n   BİTLİS Tatvan kara yolunun Rahva mevki
inde yoğun sis ve buzlanma nedeniyle 23 
aracın karıştığı zincirleme kaza meydana 
geldi. İlk belirlemelere göre 31 kişi yarala
nırken, yol ulaşıma kapatıldı./6’DA

n   KAFE ve restoranlarda kuver ve hiz
met bedeli tartışmaları büyüyor. Va
tandaşlar, hiçbir hizmet almadan fa
turalara yansıtılan ek ücretlere tepki 
gösteriyor. Tüketici mahkemelerine 
şikâyetler artarken, uzmanlar bu uy
gulamaların hukuki geçerliliği olma
dığını belirtiyor../6’DA

Suriye'de rejimin kaleleri 
teker teker düşüyor

Ne eğitimde ne istihdam 
olan 4,7 milyon genç var

Bitlis'te zincirleme 
trafik kazası: 23 
araç birbirine girdi

Kuver ve  
hizmet bedeli 
yasal mı?

1 kişi hayatını 
kaybetti, 3 kişi 

yaralandı
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Tokat Gaziosmanpaşa Üniversitesinde (TOGÜ) 
zerdeçal, kekik ve naneden elde edilen doğal 
boya ile boyanan kumaşların antimikrobiyal 
(bakterilerin gelişimini engelleyen madde) özel
lik taşıdığı ortaya konuldu. 

TOGÜ Doğal Boyalar Araştırma ve Uygulama 
Merkezinde yürütülen çalışmada, nane, zerdeçal 
ve kekik ekstraktından (özütü) doğal boya elde 
edilmesine yönelik çalışma yürütüldü. 

Bir yıl süren çalışmada Doğal Boyalar 
Araştırma ve Uygulama Merkezi Müdürü Prof. Dr. 
Adem Önal ile Prof. Dr. İsa Karaman, Doç. Dr. 
Oğuz Özbek ve yüksek lisans öğrencisi Sercan 
Gümüştekin yer aldı. 

Çalışma sonucunda elde edilen boya ile boy
anan kumaşların yüksek antimikrobiyal özellik 
gösterdiği belirlendi. 

Çalışma ile ilgili makale, uluslararası Kuwait 
Journal of Science dergisinde yayımlandı. 

Prof. Dr. Adem Önal, AA muhabirine, merkez 
olarak yaklaşık 30 yıldır sürdürülebilir kimya 
alanında çalışmalar yürüttüklerini söyledi. 

Yaptıkları çalışmaların toplum yararına 
olduğunu belirten Önal, "30 yıllık süreçte pek çok 
çalışmamız makale olarak dergilerde yayımlandı. 
Topluma katkı alanında sosyal projeler gerçek
leştirdik." dedi. 

 

Pamuklu ve yünlü kumaş ile ahşaptaki boyama 
özellikleri incelendi 

Bu alanda çalışmalarının sürdüğünü dile ge
tiren Önal, bu kapsamda nane, zerdeçal ve kekik 
ile ilgili çalışma yürüttüklerini belirtti. 

Tıbbi aromatik bir bitki olan zerdeçalın 
boyama özelliklerini araştırdıklarını anlatan 
Önal, şöyle devam etti: 

"Pamuklu ve yünlü kumaş ile ahşap olmak 
üzere boyama özelliklerini inceledik. Oldukça iyi 
neticeler aldık. Bunun haricinde bunların an
timikrobiyal özelliklerini de inceledik. Birtakım 
bakterilere karşı çok etkili olduğunu gördük. 
Dolayısıyla üretilecek kumaşların sağlık merkez
lerinde, hastanelerde, kliniklerde kullanılabile
ceğini makalemizle önerdik." 

Önal, kekik ve nane ile ilgili yaptıkları çalışma 
ile de ışıkta solmayan renkler elde ettiklerini vur
gulayarak, "Bunların mikrobiyal aktivitelerine 
baktığımızda, zerdeçala göre daha yüksek an
timikrobiyal aktivite gösterdikleri anlaşıldı. Nane 
ve kekik bitkisi antimikrobiyal kumaş boyamada 
da çok rahat kullanılabilir." ifadesini kullandı. 

Önal, nane, zerdeçal ve kekik özütünden nu
munesini geliştirdikleri boyanın seri üretimine 
önümüzdeki aylarda başlamayı planladıklarını 
kaydetti.

Kulak sağlığı, genel 
sağlık ve yaşam 
kalitesini etkileyen 
önemli bir unsurdur. 
Günlük hayatımızda 
sıkça yaptığımız hata
lar kulağımızın doğal 
işleyişine zarar vere
bilir. Batıgöz Sağlık 
Grubu Balçova Cerrahi 
Tıp Merkezi’nde görev 
yapan Kulak Burun 
Boğaz (KBB) Uzmanı 
Op. Dr. Muhittin Dadaş, 
kulak temizliğiyle ilgili 
doğru bilinen yan
lışlara dikkat çekerek, 
sağlıklı bir kulak 
bakımı için önemli 
tavsiyelerde bulundu. 

 
Kulak Temizliği 

Hakkında Doğru Bili
nen Yanlışlar 

Op. Dr. Muhittin 
Dadaş, kulağın kendi 
kendini temizleme 
özelliğine sahip 
olduğunu ve dışarıdan 
yapılan müdahalelerin 
çoğunlukla zararlı 
olduğunu belirtti. 
"Kulak çubukları veya 
evde uygulanan diğer 
yöntemlerle yapılan 
temizlikler, buşonun 
(kulak kiri) dışarı çık

masını engelleyerek 
kulak zarına zarar 
verebilir. Bu tür uygu
lamalar kulağın doğal 
mekanizmalarına mü
dahale ederek tıkanık
lığa ve enfeksiyonlara 
yol açabilir." dedi. 

 
Buşon Nedir ve 

Nasıl Temizlen
melidir? 

Kulak salgısının, dış 
etkenlere karşı bir ko
ruma görevi 
gördüğünü ve halk 
arasında "kulak kiri" 
olarak bilinen buşonun 
aslında kulağın 
savunma mekaniz
masının bir parçası 
olduğunu ifade eden 
Dr. Dadaş, "Buşon, 

kulak yolundaki toz ve 
bakterileri tutarak ku
lağın sağlığını korur. 
Ancak bu salgı, bazı 
durumlarda fazla 
üretilerek dışarı atıla
mayabilir. Bu noktada 
evde yapılan müda
haleler yerine bir uz
mana başvurulması 
gerekir." diyerek 
uyardı. 

  
Kulak Sağlığını Ko

rumak İçin Uzman 
Tavsiyeleri 

Op. Dr. Muhittin 
Dadaş’a göre sağlıklı 
bir kulak bakımı için 
şunlara dikkat edilme
lidir:Kulak çubuğu gibi 
malzemeler sadece 
kulak kepçesi temizliği 

için kullanılmalı, kesin
likle kulak kanalına 
sokulmamalıdır. Ku
lakta tıkanıklık, işitme 
kaybı veya rahatsızlık 
hissi varsa, mutlaka bir 
KBB uzmanına başvu
rulmalıdır. Uzmanlar, 
buşonu güvenli bir 
şekilde temizlemek 
için özel yöntemler 
kullanmaktadır. Bu 
işlemler sırasında 
kulak sağlığınıza zarar 
verilmez. Kulağınızda 
bir rahatsızlık 
hissediyorsanız veya 
temizlikle ilgili 
endişeleriniz varsa, 
alanında deneyimli bir 
uzmanla görüşerek 
sağlığınızı güvence al
tına alabilirsiniz.

Kulak Temizliğinde 
Yapılan Hatalar ve 

Kulak Sağlığı Önerileri 

Zerdeçal, kekik ve naneden yapılan boyanın 
antimikrobiyal özellik taşıdığı belirlendi 

Sinüzit Belirtileri ve Sinüs  
Tıkanıklığını Gidermenin Yolları 

Batıgöz Sağlık Grubu Balçova Cerrahi 
Tıp Merkezi’nde görev yapan Kulak 
Burun Boğaz Uzmanı Op. Dr. Muhittin 
Dadaş, sinüzit hakkında önemli bilgiler 
paylaşıyor. Sinüzitin, burun çevresindeki 
kemiklerde yer alan sinüslerin iltihap
lanmasıyla ortaya çıkan bir durum 
olduğunu belirten Dr. Dadaş, bu rahatsı
zlığın hayat kalitesini olumsuz etkileye
bileceğini vurguluyor. Sinüslerin, 
soluduğumuz havayı nemlendirme ve 
filtreleme gibi önemli görevleri 
olduğunu hatırlatan Dr. Dadaş, iltihap
lanma sonucu bu işlevlerin aksadığını 
ifade ediyor. 

 
Akut Sinüzit Nedir? 
Op. Dr. Muhittin Dadaş, sinüzitin farklı 

türleri olduğunu ve akut sinüzitin bun
lardan biri olduğunu belirtiyor. Akut 
sinüzit genellikle viral üst solunum yolu 
enfeksiyonları sonrasında ortaya çıkıyor. 
Burun tıkanıklığı, koyu kıvamlı burun 
akıntısı, yüz bölgesinde dolgunluk ve 
basınç hissi, geniz akıntısı ve baş ağrısı, 

akut sinüzitin başlıca belirtileri arasında 
yer alıyor. Dr. Dadaş, bu semptomların 
genellikle 35 gün içinde hafiflediğini, 
ancak 10 gün veya daha uzun süre 
devam etmesi durumunda bakteriyel bir 
enfeksiyon olabileceğine dikkat çekiyor. 

 
Kronik Sinüzit ve Yaşam Kalitesi Üz

erine Etkileri 
Op. Dr. Muhittin Dadaş, kronik sinüz

itin, belirtilerin 12 hafta veya daha uzun 
sürdüğü bir durum olduğunu belirtiyor. 
Kronik sinüzitin kişiyi yorgun ve halsiz 
hissettirdiğini, bunun da günlük yaşam 
üzerinde olumsuz etkiler yarattığını 
ifade ediyor. Dr. Dadaş, kronik sinüzit 
tanısı için burun tıkanıklığı, geniz akın
tısı, yüzde dolgunluk hissi ve koku 
duyusunda azalma gibi semptomların 
bir arada görülmesi gerektiğini vurgu
luyor. 

 
Sinüzit Tedavi Yöntemleri 
Batıgöz Sağlık Grubu’nda uygulanan 

modern tedavi yöntemlerinden 

bahseden Op. Dr. Muhittin Dadaş, sinüzit 
tedavisinin hastalığın türüne ve nede
nine göre planlandığını söylüyor. Akut 
sinüzit vakalarının genellikle ilaçlarla te
davi edilebildiğini, ancak kronik sinüzit 
vakalarında cerrahi müdahalenin gün
deme gelebileceğini belirtiyor. Dr. Dadaş, 
özellikle burun yapısındaki eğrilik veya 
polip gibi anatomik problemler ne
deniyle sinüslerde tıkanıklık 
yaşandığında cerrahi tedavinin kalıcı 
çözüm sağlayabileceğini ifade ediyor. 

Batıgöz Sağlık Grubu Balçova Cerrahi 
Tıp Merkezi’nde modern ekipmanlarla 
gerçekleştirilen sinüzit tedavilerinde, 
hastaların hem semptomları hafifletmek 
hem de yaşam kalitelerini artırmak 
hedefleniyor. Sağlık sorunlarınızla ilgili 
daha fazla bilgi almak ve uzman görüşü 
için Batıgöz Sağlık Grubu Balçova Cer
rahi Tıp Merkezi’ndeki uzman doktor
larımızdan randevu alabilirsiniz.

Dondurulmuş Fast Food'un  
sağlık üzerindeki gizli tehlikesi! 
Hayatın özü belirsizliktir. Belirsi

zliği istemiyor ve onu bilinen bir 
hale getirmek istiyoruz. Fakat belir
sizliği yok etmeye çalıştığımız her 
aDeğişen yaşam koşulları ve gelişen 
dondurulmuş gıda sanayisi, don
durulmuş Fast Food ürünlerini gün
lük beslenmede önemli bir yere 
taşıdı. Dondurulmuş Fast Food gı
daların sağlık üzerindeki etkilerini 
değerlendiren Beslenme uzmanı 
Arş. Gör. Hatice Çolak, “Dondurul
muş Fast Food gıdaların raf ömrünü 
uzatmak, tat ve dokuyu korumak 
için çeşitli koruyucu maddeler kul
lanılıyor. Bu koruyucu maddelerin, 
ürünü bozulmalara karşın korusa da 
sağlık üzerine olumsuz etkileri bu
lunuyor.” dedi.Üsküdar Üniversitesi 
Sağlık Bilimleri Fakültesi Beslenme 
ve Diyetetik Bölümünden Arş. Gör. 
Hatice Çolak, dondurulmuş Fast 
Food gıdaların sağlık üzerindeki etk
ilerini değerlendirdi. 

Değişen sosyal hayat düzeni 
dondurulmuş gıdaları önemli 
hale getirdi 

Değişen sosyal hayat düzeni ve 
dondurulmuş gıda sanayinin gelişen 
teknolojisi ile beslenme alışkanlık
larında dondurulmuş gıdaların 
önemli hale geldiğini kaydeden Arş. 
Gör. Hatice Çolak, “Dondurulmuş gı
dalar; yüksek kalitede sebze, meyve, 
su ürünleri, et ürünlerinin, seçme, 
tasnif etme, ayıklama, yıkama, 
kesme, parçalama, haşlama gibi ön 
işlemlerden geçirildikten sonra 
çeşitli yöntemlerle dondurulması, 
donma halinin korunarak depolan
ması, taşınması, dağıtımı ve tüke
timine kadar geçen aşamalar ile elde 
edilmektedir. Dondurulmuş gıdanın 
depolanabilme kolaylığı, kolay 
işlenebilir olması, mevsimsizliği, 
pratikliği, besin değerlerinin yerini 
koruması, tüketime hazır etmedeki 
kolaylığı ve hızı gibi özellikleri bu 
ürünlerin tercih edilme nedenini ve 
önemini artıran özellikler.” dedi. 

Dondurulmuş gıdalarda kul
lanılan katkılar ve etkileri neler? 

Dondurulmuş gıdalarda Fast Food 
ürünlerin önemli bir yer tuttuğunu 
ifade eden Çolak, şöyle devam etti: 

“Dondurulmuş Fast Food gıdaların 
raf ömrünü uzatmak, tat ve dokuyu 
korumak için çeşitli koruyucu mad
deler kullanılıyor. Et ürünlerinde 
sodyum nitrat ve nitrit; çorbalar, 
soslar ve işlenmiş et ürünlerinde tat 
arttırıcı olarak monosodyum gluta
mat (MSG); soslar, meyve suları ve 
asitli içeceklerde benzoik asitler; 
cips, atıştırmalık gibi yağlı yiyecek
lerin bayatlamasını önlemek için 
bütillenmiş hidroksianizol (BHA); 
dondurulmuş et, peynir ve hamur iş
lerinde fosfatlar sıklıkla kullanılıyor. 
Bu koruyucu maddelerin, ürünü 
bozulmalara karşın korusa da sağlık 
üzerine olumsuz etkileri bulunmak
tadır. Sıklıkla maruz kalınan yüksek 
düzeydeki sodyum nitrat ve nitrit, 
hipertansiyonu tetiklediği 
bildirilmiş ve özellikle mide kanseri 
ile ilişkilendirilmiştir. MSG’nin kul
lanımı migren ataklarını artırdığı, 
baş ağrısı, baş dönmesi gibi semp
tomlara yol açtığı saptanmıştır. Yük
sek fosfat tüketimi ise kemik ve 
böbrek sağlığını olumsuz etkileye
bilir.” 

Vitamin içeriğinde önemli kayı
plar oluyor 

Dondurma işlemi sırasında taze 
besinlere kıyasla, bazı besinlerin 
değerlerinde azalmanın meydana 
geldiğini de anlatan Arş. Gör. Hatice 

Çolak, “Besin içeriğinde yer alan 
kalsiyum, demir ve magnezyum gibi 
mineraller daha sabit kalırken vita
min içeriğinde önemli kayıplar ol
maktadır. Özellikle suda çözünebilen 
C vitamini ve B vitaminleri se
viyelerinde azalma görülmektedir. 
Dondurma işlemi, karbonhidrat, 
protein, yağ ve posa içeriğinde çok 
fark oluşturmamaktadır. Buna 
karşın, dondurulmuş gıdaların besin 
değerlerinin korunması, kaliteli ve 
hızlı bir dondurma süreci ile sağlan
abilir.” diye konuştu. 

Gebelik diyabeti ve zehirlenm
eye yol açabiliyor 

Dondurulmuş Fast Food ürün
lerinin, ultra işlenmiş besin 
olduğundan, basit karbonhidrat, 
doymuş yağ ve sodyum içeriği yük
sekken, posa içeriğinin oldukça 
düşük olduğunu da ifade eden Arş. 
Gör. Hatice Çolak, “Bu nedenle taze 
besin yerine bu tür gıdaların düzenli 
ve sık tüketimi, sağlık açısından risk 
faktörü oluşturmaktadır. Avus
tralya'da yapılan bir çalışmada don
durulmuş Fast Food gibi ultra 
işlenmiş gıda tüketiminin obeziteyi 
artıran önemli bir gösterge olduğu 
bildirilmiştir. Başka bir çalışmada da 
gebelik öncesinde hem de gebelik 
sırasında aşırı ultra işlenmiş gıda 
tüketiminin gestasyonel diyabet 
(gebelik diyabeti) ve preeklemsi 
(gebelik zehirlenmesi) riskinin art
masıyla ilişkili bulunmuştur.” şek
linde konuştu. 

Sağlıklı bir yaşam için taze ve 
işlenmemiş yiyecekler 
tüketilmeli 

Sağlıklı bir yaşam için taze, işlen
memiş yiyeceklere öncelik verilmesi 
ve dondurulmuş Fast Food ürün
lerinin tüketiminin sınırlandırıl
masının önerildiğini kaydeden Arş. 
Gör. Hatice Çolak, “Dondurulmuş 
gıda tercihinde ise koruyucu katkı 
maddelerinin kullanılmadığı, hızlı ve 
uygun dondurma teknikleri ile 
hazırlanmış dondurulmuş meyve, 
sebze ve ettavukbalık ürünlerinin 
önceliklendirilmesi gerekir.” şek
linde sözlerine son verdi. 
kaygılanırız. Gelecekle ilgili ya fe
laket senaryoları kuruyor ya da 
olumsuz olarak etiketlediğimiz 
duygular yaşayacağımızı düşünüy
oruz. Problemler 
hayatımızda hep 
olacaktır. Problem
lerle ne ya
pacağımızı 
bilmediğimiz için 
sürekli kontrol et
meye çalışıyoruz, 
bu çabanın bizi çok 
yorduğunu gör
müyoruz 
bazen.Anlam ve 
amaç kaybı yaşa
mak insanları 
paniğe sokar oldu. 
Hasar almak, 
üzülmek, problem 
yaşamak istemiy
oruz oysa değişim 
için bunların hep
sini yaşıyor ol
mamız gerekir. 
Birden fazla 
gerçeklikle karşı 
karşıya kalmak 
yaşadığımızı gös
terir bize. Güçsü
zlüğümüzü, 
ölümlülüğümüzü 
ve yetersizliğimizi 
kabul etmemiz 

gerekir. Olanı olduğu haliyle kabul 
etmek her zaman kolay değildir. 
Örneğin, ilişkilerde taraflardan biri 
diğerini sürekli olarak kontrol etm
eye çalıştığını düşünelim. Bu kişi 
neyi kurguluyor olabilir? Aldatılmayı 
engellemek olabilir, uygun bir aday 
haline getirip çevreden takdir 
kazanmak isteyebilir, kendisini her 
zaman sevmesini veya terket
memesini isteyebilir. Aslında kişinin 
en çok korktuğu şeyi kaybetmemek 
için bir savaşa girer. Kişi güvensiz bir 
ailede büyümüşse aldatılmaktan ko
rkabilir, sürekli yetersiz hissettir
ilmişse en uygun eş adayını 
getirerek takdirleri toplamak isteye
bilir, ebeveynleri tarafından hiç sevgi 
görmemişse bir başkası tarafından 
sevilmek ve sevilebileceğine inan
mak isteyebilir. Hep istediği gibi 
davranırsa karşı tarafın artık onun 
kuklası olduğunu ve bu ilişkiden 
heyecan duymayacağını unutur. Ko
rkuları sevgilerinin önüne geçer. 
Neyi kaybetmekten korkuyorsak 
onunla sınanacağımızı bilmeden ça
balarlar. Bir başkası ile ilgili beklen
timizin olması fişimizin bir başka 
prize bağlı olması ve oradan şarj ol
mamız anlamına gelir. Prizin gitmesi 
şarjımızın biteceği anlamına gelir. 
Bir ömür bu kaygıyla yaşamak yer
ine fişimizi kendi prizimize tak
manın yollarını bulmalıyız yani 
kendimize güvenmeli, sevmeli ve şe
fkat göstermeliyiz. Kontrol etme 
dürtümüzün altındaki nedenleri 
araştırmalıyız. Neyi engellemeye 
çalışıyorum, ne olsun istiyorum, 
kontrol ederken kendimi ve karşım
dakini ne kadar yoruyorum soru
larını kendimize soruyor olmamız 
gerekir. Derin bir yara izimiz varsa 
bunun bizim için bir kapı olduğunu 
unutmamız gerekir. Kimsenin kim
seyi değiştiremeyeceğini ancak niyet 
etmiş insanlarla yola çıkılacağını 
kendimize hatırlatmamız gerekir. 
Bir balığın uçmasını, bir 
kaplumbağanın maraton koşucusu 
olmadığını görmemiz gerekir. Kon
trol etmeden tahammülsü
zlüğümüze tahammül ederek 
yaşamamız gerekir. 

OSMANİYE KURS VE OKUL TALEBELERİNE 
YARDIM DERNEĞİ  

OLAĞAN GENEL KURUL 
Derneğimizin Olağan Genel Kurul toplantısı 

aşağıda yazılı olan gündemle 25.12.2024 günü 
Saat: 20:0'da OSMANİYE MAH.İNCİRLİ YOLU 
SK NO:25 BAKIRKÖY İSTANBUL adresimizdeki 
Dernek Merkezinde yapılmasına, çoğunluk 
sağlanamadığı takdirde 1.1.2025 tarihinde nisap-
sız olarak aynı yer ve saatte nisapsız olarak 
aşağıdaki gündemle yapılacaktır. 
 
GÜNDEM: 
1. Açılış ve Yoklama, 
2. Genel Kurul Divan Başkanlığının Seçilmesi, 
3. Yönetim ve Denetleme Kurulu Raporlarının 

Okunması ve Yönetim Kurulunun İbrası, 
4. Yönetim ve Denetim Kurulu Asil ve Yedek 

Üyelerinin Seçilmesi, 
5. 
6. Şirket kurma ve kurulu olan şirketlere ortak 

olma hususunda yetki verilmesi 
7. Dilek ve temenniler 
8. Kapanış.
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burDur'Da Kasım ayında gerçekleşenolayların açıklandığı, Valilik'te düzenlenen gü-venlik toplantısında Vali Tülay Baydar Bilgi-han, “25 Kasım Kadına Yönelik Şiddete KarşıUluslararası Mücadele günü vesilesi ile toplu-mun geleceğini şekillendiren ve aile birliğininen önemli unsuru olan kadınlarımıza karşışiddeti, kadını baş tacı yapan bir geleneğin,cenneti anaların ayaklarının altında kabuleden bir inancın mensubu olarak şiddetlereddediyor, kadına yönelik şiddetle mücadele-mizin durmaksızın, kararlılıkla devam edece-ğini ifade etmek istiyorum” dedi.Burdur Valiliğinde Vali Tülay Baydar Bilgi-han başkanlığında düzenlenen Genel Güven-lik Toplantısı'nda, İl Emniyet Müdürü AhmetKurt ve İl Jandarma Komutanı Albay MehmetBalcı'nın katılımıyla Kasım ayında gerçekle-şen olaylar hakkında kamuoyu bilgilendirildi.
öğrencilerin güvenliği için okul çevre-

lerinde 2 bin 878 denetim gerçekleştirildi2024-2025 Eğitim Öğretim döneminde,öğrencilerimizin huzur ve güven ortamı içeri-sinde öğrenimlerine devam etmelerini sağla-mak amacıyla il genelinde toplam 244 okulda(İlkokul-Ortaokul-Lise) 10 sabit okul kollukgörevlisi ve 224 güvenli eğitim koordinasyongörevlisi ile tedbirlerin alındığını belirten ValiBaydar Bilgihan, “Ayrıca öğrencilerimizin gü-venli bir ortamda öğrenim ve barınmalarınısağlamak amacıyla 342 ekip ve 977 persone-lin katılımıyla gerçekleştirilen planlı/şok uy-gulamalarda, kafe/kafeteryalar, internetkafe/oyun salonları, market ve büfeler, umu-ma mahsus park ve bahçeler ile okul çevrele-rinde 2 bin 878 kez denetim ve kontrol yapıl-mış, çocuklara sigara satışı yaptığı tespit edi-len 4 iş yeri sahibi hakkında Sağlık için TehlikeMadde Temini, elektronik sigara satışı yaptığıtespit edilen 1 işyeri sahibi hakkında Kaçakçı-lıkla Mücadele Kanununa Muhalefet suçun-dan adli işlem yapılmıştır. 13 bin 293 şahsınGBT sorgusu yapılmış, 2 bin 721 araç/sürücü-sü kontrol edilmiş, kusurlu olduğu tespit edi-len 14 araç sürücüsü/plakasına 67 bin 406 TLTrafik İdari Para Cezası uygulanmıştır. İlimiz-de yüksek öğrenim gören öğrencilerimizinhuzur ve güvenliğini tesis etmek amacı ileyurtlar ve çevrelerinde 84 ekip ve 180 perso-nelin katılımı ile yapılan planlı/şok uygulama-larda 10 bin 782 şahsın GBT sorgulaması ya-pılmış, 2 bin 644 araç sorgulanmış trafik yö-nünden kusuru bulunan 152 araç sürücüsünetoplam 228 bin 912 TL para cezası uygulan-mıştır” açıklamasında bulundu.

Kasım ayında
suça karışan 72
şahıs tutuklandı

bingöl'De jandarma ekipleri tarafından ya-pılan çalışmada, aranması bulunan 7 şüpheli yaka-landı. Bingöl Valiliği'nden yapılan açıklamada,“Bingöl İl Jandarma Komutanlığı unsurlarınca, 03-05 Aralık 2024 tarihleri arasında aranan şahıslarınyakalanması ve uyuşturucu madde imal ve ticare-tinin önlenmesine yönelik yapılan çalışmalar neti-cesinde; 0,27 gram toz esrar, 1 adet ruhsatsız ta-banca, 11 adet fişek ele geçirilmiş ve 'Kullanmakİçin Uyuşturucu veya Uyarıcı Madde Satın AlmaKabul ve Bulundurmak suçundan 2, Basit Yarala-ma, Tedbir Kararının Gereklerine Aykırı HareketEtme, Nitelikli Konut Dokunulmazlığını İhlal Etme,Bina İçerisinde Muhafaza Altına Alınan Eşya Hak-kında Hırsızlık ve Bilişim Sistemleri Banka veyaKredi Kurumlarının Aracı Kullanılması SuretiyleDolandırıcılık' suçlarından arama kaydı bulunan 7şüpheli şahıs yakalanmış olup, Cumhuriyet Savcısı-nın talimatları doğrultusunda adli işlemlere başla-nılmıştır. Kullanmak İçin Uyuşturucu veya UyarıcıMadde Satın Alma Kabul ve Bulundurmak suçu veTedbir Kararının Gereklerine Aykırı Hareket Etmesuçundan yakalanan 2 şahıs Elazığ Ceza İnfaz Ku-rumuna teslim edilmiştir” denildi.

Aranan 7 şüpheli
yakalandı

saMsun'Da yolun karşısına geçmeye çalışırkenotomobilin çarptığı eski DLH Samsun müdürlerin-den Halim Bekiroğlu(74) hayatını kaybederken, eşiise ağır yaralandı. Halim Bekiroğlu son yolculuğunauğurlanırken, yaşlı çifte çarpan sürücü ise adliyeye çı-karıldı. Kaza, Samsun'un Atakum ilçesi CumhuriyetMahallesi Atatürk Bulvarı üzerinde dün gece meyda-na geldi. Edinilen bilgiye göre, Kahraman Ç.(27) ida-resindeki 55 ABR 030 plakalı otomobil, yaya geçidin-den yolun karşısına geçmekte olan eski Samsun DLHmüdürlerinden Halim Bekiroğlu (74) ve eşi GülnazBekiroğlu'na (64) çarptı. Kazada yaralanan Halim Be-kiroğlu ambulansla özel bir hastaneye, eşi Gülnaz Be-kiroğlu ise Ondokuz Mayıs Üniversitesi (OMÜ) TıpFakültesi Hastanesi'ne kaldırıldı. Ağır yaralanan Ha-lim Bekiroğlu yapılan müdahalelere rağmen kurtarı-lamayarak hayatını kaybetti. Halim Bekiroğlu, BüyükCami'de ikindi namazını müteakip kılınan cenaze na-mazının ardından son yolculuğuna uğurlandı.

eski dlh müdürü
kazada hayatını

kaybetti

İstanbul Arnavutköy'de geceberaber arkadaşlarıyla alkolalan şahıslar sabah saatlerindeönce tartıştı sonra kavga etti.Sokağa taşan kavgada bir kişielindeki pompalı tüfekle arka-daşını vurdu. Saldırı anı gü-venlik kamerası tarafından an-bean görüntülendi.

Arnavutköy’de gece beraber oturduğu arkadaşını
sAbAh soKAK ortAsındA tüfeKle vurdu

İstanbul’da sahte içki operasyonu: 1 gözaltı
istanbul Fatihve Sultangazi’yesahte alkol imalatıyapılan 2 adresedüzenlenen ope-rasyonda 1 şüpheligözaltına alınırken,piyasa değeri yak-laşık 980 bin TLolan dolu alkollüiçki şişesi ele geçi-rildi.İstanbul Emni-yet Müdürlüğü Ka-çakçılık SuçlarıylaMücadele Şube Mü-dürlüğü ekipleri04.12.2024 tarihin-de İstanbul Sultan-gazi ve Fatih ilçele-rinde sahte alkolimalatı yapıldığıtespit edilen 2 ad-rese yönelik ope-

rasyon gerçekleş-tirdi. Operasyonda1 şüpheli şahıs ya-kalandı. Yapılanaramalarda; 4 bin335 adet sahte eti-ket, bin 163 adetsahte bandrol, bin200 adet kapüşon,516 adet dolu al-kollü içki şişesi, 50adet kapak, 38 adetboş alkollü içki şi-şesi,1 adet ısıtıcı, 1adet plastik tank veiçerisinde 50 litrealkollü sıvı, 1 adet0,25 litre viski aro-ması olmak üzerepiyasa değeri yak-laşık 980 bin TLolan dolu alkollüiçki şişesi ele geçi-rildi.
Komşusunu 

öldürüp intihar
eden yaşlı çiftçi
başka bir köye 

gömüldü
Denizli'nin Çameli ilçesindeçalışmakta olan komşusunu avtüfeğiyle vurup öldürdükten son-ra intihar eden yaşlı çiftçi, başkabir köye gömüldü.Denizli'nin Çameli ilçesinebağlı Taşçılar Mahallesi'nde geç-tiğimiz Salı günü meydana gelenolayda; bir süredir ailevi sorunla-rı olduğu öğrenilen Veli Say (74),evinin penceresinden komşusuNecati Gözen’e (51) av tüfeğiyleateş etti. Bahçedeki tesiste yetiş-tirdikleri alabalıklarla ilgilenir-ken sırtından vurulan Necati Gö-zen, kanlar içerisinde yerde kal-dı. Olayın ardından kendisini evi-ne kilitleyen Veli Say, aynı silahlagöğsüne ateş ederek intihar etti.Silah sesini duran vatandaşla-rın haber vermesi üzerine olayyerinde sağlık ve jandarma ekip-leri sevk edildi. Silahlı kavgadaağır yaralanan Necati Gözen, sağ-lık ekibi tarafından yapılan ilk te-davinin ardından ambulansla Ça-meli Devlet Hastanesinde sevkedildi. Necati Gözen, burada dok-torların tüm müdahalelerine rağ-men kurtarılamadı. Kilitli kapıyıaçarak eve giren jandarma ekip-leri ise Veli Say’ın cansız bedeniy-le karşılaştı.

-Manisa'nın Salihli ilçesinde Salıgünü akşam saatlerinden beri kendi-sinden haber alınamayan Hamza Altı-nay'ın (43) cansız bedeni 200 metrederinliğindeki uçurumda bulundu.Olay, Salihli'nin Mersindere Mahal-lesi'nde yaşandı. Alınan bilgiye göreMersindere Mahallesi'nde yaşayan Fer-da Altınay (35) jandarma ekiplerinemüracaat ederek eşi Hamza Altınay'ın

Salı günü akşam saatlerinden itibareneve gelmediğini belirterek müracaattabulundu.Kayıp Hamza Altınay'ın bulunmasıiçin bölgede geniş çaplı çalışma başla-tan Salihli İlçe Jandarma Komutanlığıekipleri, Manisa İl Jandarma AramaKurtarma ve İz Takip Köpeği, ÇaypınarMahallesi Yaryol mevkiinde yaklaşık200 metrelik uçurumda Altınay'ın can-

sız bedeni ile karşılaştı.Altınay'ın cansız bedeni Manisa İlJandarma Komutanlığı Jandarma Ara-ma Kurtarma (JAK) Tim Komutanlığıekipleri tarafından bulunduğu yerdençıkartılarak morga kaldırıldı. HamzaAltınay'ın kesin ölüm sebebinin belir-lenmesi için cansız bedeninin İzmirAdli Tıp Kurumuna gönderileceği öğre-nildi.

Kayıp olarak aranan adamın
cesedi uçurumda bulundu

Olay, sabah saat 07.40 sıralarında Ar-navutköy Anadolu Mahallesi’nde gerçekleşti.İddiaya göre, gece saatlerinde sokakta bulu-nan bir binada buluşup alkol alan arkadaşlarsabaha karşı bilinmeyen bir nedenle tartış-maya başladı. Çıkan tartışma sokağa kadaruzadı. Evde bulunan pompalı tüfeği elinealan bir kişi sokakta kavga ettiği arkadaşıS.K.’ye iki el ateş açtı. Saldırı sonucunda yara-lanan S.K. ambulans ile hastaneye kaldırıldı.Olay anı güvenlik kamerası tarafından gö-rüntülendi. Gerçekleşen saldırı anı sokaktabulunan bir güvenlik kamerası tarafındangörüntülenirken, görüntülerde bir saldırıyıgerçekleştiren şahsın elindeki tüfekle sokak-ta dolandığı ve yanında ki kadına oradan git-mesi konusunda ikazda bulunduğu görülü-yor. Polis ekipleri olayı gerçekleştirdiktensonra sokaktan kaçan saldırganı yakalamayayönelik çalışma başlattı. Saldırıya uğrayanS.K.’nin sağlık durumunun ciddiyetini koru-duğu öğrenildi.
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ANADOLU Ajansı Muhabiri Büşra Begçecanlı, 
20-21 Kasım’da ABD'nin San Francisco kentinde 
gerçekleştirilen yapay zeka toplantısında alınan 
kararları AA Analiz için kaleme aldı. 

*** 
“Yapay zeka, insanlık tarihindeki diğer hiçbir 

teknolojiye benzemiyor.” Bu cümle, Amerika Bir-
leşik Devletleri (ABD) Ticaret Bakanı Gina Rai-
mondo’nun 20-21 Kasım’da San Francisco’da 
gerçekleştirilen yapay zeka toplantısında sarf et-
tiği en dikkat çekici cümleydi. Bakan Raimondo, 
“Yapay zekayı geliştirmek doğru bir adım olabilir 
ancak sadece yapabildiğimiz için sonuçlarını dü-
şünmeden hızla ilerlemek akıllıca değil.” diye de-
vam etti. 

Raimondo’nun bu açıklamaları, yapay zeka 
alanında bir ilk olan Uluslararası Yapay Zeka Gü-
venlik Enstitüleri Ağı’nın birinci toplantısında 
dile getirilmesi açısından önemli. ABD Ticaret ve 
Dışişleri Bakanlıkları tarafından organize edilen 
bu ağ, 9 ülkeden ve Avrupa Komisyonu'ndan ya-
pay zeka güvenliği enstitülerini bir araya getirdi. 
Etkinlikte hükümet, özel sektör, akademi ve sivil 
toplumdan teknik uzmanlar, giderek daha güçlü 
hale gelen yapay zeka sistemlerinin risklerini na-
sıl yönetebileceklerini tartışmak üzere buluştu. 

Bu toplantı, yapay zekanın yönetimi konu-
sunda uluslararası işbirliğinin güçlendirilmesi 
adına önemli bir adım olarak görülüyor. Kasım 
ayında İngiltere’nin ev sahipliğinde düzenlenen 
Yapay Zeka Güvenlik Zirvesi’nde ilk yapay zeka 
güvenlik enstitüleri oluşturuldu. Hem İngiltere 
hem de ABD hükümetleri, yapay zeka modelleri-
nin güvenliğini değerlendirebilmek için bu ensti-
tülerin kurulacağını duyurdu. 

ABD, uluslararası güvenlik işbirliğini ar‐
tırmak amacıyla müttefik ülkelerle ortak ya‐
pay zeka projeleri yürütmeyi hedefliyor. 
NATO müttefikleriyle yapay zeka tabanlı sa‐
vunma sistemlerinin entegrasyonu ve ortak 
simülasyon çalışmaları gerçekleştirilecek. 

Diğer ülkeler de bu yolu izleyerek mayıs ayın-
da Seul’de gerçekleştirilen bir başka yapay zeka 
zirvesinde bu uluslararası ağı kurduklarını ilan 
etti. Böylece 20-21 Kasım 2024'te Avustralya, 
Kanada, Avrupa Komisyonu, Fransa, Japonya, 
Kenya, Güney Kore, Singapur, Birleşik Krallık ve 
ABD'den yapay zeka güvenlik enstitüleri ve hü-
kümet yetkilileri, San Francisco’da Uluslararası 

Yapay Zeka Güvenlik Enstitüleri Ağı’nın ilk top-
lantısı için bir araya geldi. 

Hükümetler ve özel sektör bu girişimle yapay 
zeka güvenliği araştırmalarını finanse etmek ve 
işbirliğini güçlendirmek adına harekete geçti. Bu 
küresel girişim, yapay zekanın geliştirilmesi ve 
güvenli bir şekilde uygulanması için atılan önem-
li bir adım niteliğinde. Ağ üyeleri, misyon beyan-
larında da vurguladıkları üzere, yapay zekanın 
güvenliğini, kapsayıcılığını ve güvenilirliğini sağ-
lamak amacıyla uluslararası işbirliğinin önemini 
vurguluyor. Bu işbirliği, toplantıya katılan ülkeler 
tarafından sorumlu yenilikçiliğin teşvik edilmesi 
ve yapay zekanın dünya genelindeki faydalarının 
genişletilmesi için elzem görülüyor. 

En acil 4 konu belirlendi 
San Francisco’da düzenlenen yapay zeka top-

lantısında uluslararası işbirliğinin en acil fayda 
sağlayabileceği 4 öncelikli konu belirlendi. Bu 
fayda ile kültürel ve dilsel çeşitliliğin farkında 
olarak yapay zekanın ortaya çıkardığı güvenlik 
riskleri ve bu risklerin azaltılmasına yönelik 
stratejiler konusunda ortak bir anlayış hedefle-
niyor. Bu kapsamda öncelikli olarak şu 4 alana 
odaklanılacak: 

Araştırma: İleri düzey yapay zeka sistemleri-
nin riskleri ve yetenekleri üzerine bilim camia-
sıyla işbirliği yaparak, yapay zeka güvenliği bili-
mini ilerletmek ve sentetik içeriği yönetmek. 

Test: Gelişmiş yapay zeka sistemlerinin test 
edilmesi konusunda en iyi uygulamaları gelişti-
rip paylaşmak, ortak test çalışmaları gerçekleş-
tirmek ve ulusal değerlendirmelerden elde edi-
len bilgileri uygun şekilde paylaşmak. 

Rehberlik: Yapay zeka sistemlerinin test so-
nuçlarını yorumlamak için ortak yaklaşımlar ge-
liştirerek tutarlı ve etkili çözümler sunmak. 

Kapsayıcılık: Farklı gelişmişlik seviyelerinde-
ki bölgelerdeki paydaşları yapay zeka güvenliği 
bilimine dahil etmek amacıyla bilgi ve teknik 
araçları erişilebilir hale getirmek. 

Toplantıda ayrıca, Meta’nın Llama 3.1 mode-
line yönelik ilk ortak test çalışmasının sonuçları 
ele alındı. Bu modelin genel bilgi seviyesi, çok 
dilli yetenekleri ve talimat verilen kapsamın dı-
şında bilgi sunması (halisünasyon) incelendi. Bu 
çalışma, yapay zeka güvenliği testlerinin diller, 
kültürler ve bağlamlar arasında nasıl geliştirile-
bileceği konusunda önemli çıkarımlar sağladı. 

Bu bağlamda, 2025'te Paris'te düzenlenecek 
RAISE Zirvesi’nden (Responsible AI for Social 
Empowerment) önce daha geniş kapsamda or-
tak test egzersizleri gerçekleştirilmesi planlanı-
yor. 

Yapay zeka güvenlik araştırmalarına 11 
milyon doların üzerinde kaynak ayrıldı 

Toplantının başlangıcında ABD, Güney Kore 
ve Avustralya yapay zeka güvenliği araştırmaları-
na destek amacıyla toplamda 11 milyon dolar-
dan fazla kaynak sağladıklarını açıkladı. Bu fon, 
özellikle sentetik içeriğin tespiti ve bu içeriğin 
getirdiği risklerin azaltılması gibi kritik alanlara 
ayrılacak. Ayrıca ABD Uluslararası Kalkınma 
Ajansı, partner ülkelerdeki yapay zeka güvenliği 
çalışmalarını desteklemek için 3,8 milyon dolar 
tahsis etti. Güney Kore ise önümüzdeki 4 yıl bo-
yunca sentetik içerik risklerine yönelik araştır-
ma ve geliştirme faaliyetlerine 7,2 milyon dolar 
ayırdı. Avustralya’nın Ulusal Bilim Ajansı ve Go-
ogle gibi önde gelen yapay zeka şirketleri tara-
fından desteklenen Yapay Zeka Güvenlik Fonu da 
bu girişime katkı sağlıyor. 

ABD, yapay zeka güvenliği için küresel li‐
derliği hedefliyor 

ABD, Yapay Zeka Güvenlik Enstitüsü Ulusal 
Güvenlik İçin Yapay Zeka Risklerinin Test Edil-
mesi (TRAINS) Görev Gücü’nü kurduğunu du-
yurdu. Bu görev gücü, ABD Yapay Zeka Güvenlik 
Enstitüsü tarafından yönetilecek ve ABD hükü-
metinin farklı birimlerinden temsilcileri bir ara-
ya getirerek yapay zekanın ulusal ve uluslararası 
güvenlik ve kamu güvenliği üzerindeki etkilerini 
belirlemek, ölçmek ve yönetmek için çalışmalar 
yürütecek. Enstitü tarafından yapılan açıklamaya 
göre bu görev gücü; radyolojik ve nükleer, biyo-
lojik ve siber güvenlik, kritik altyapı ve konvansi-
yonel askeri yetenekler gibi ulusal ve uluslarara-
sı güvenlik alanlarında yapay zeka modellerinin 
test edilmesi ve bu alanlardaki çalışmaların ko-
ordine edilmesini sağlayacak. 

ABD, yapay zeka yarışında Çin'i başlıca 
düşman olarak görmeye devam ediyor ve bu 
tehdit algısı, stratejik politikalarının merke‐
zinde yer alıyor. 

ABD ayrıca uluslararası güvenlik işbirliğini 
artırmak amacıyla müttefik ülkelerle ortak yapay 
zeka projeleri yürütmeyi hedefliyor. Bu kapsam-
da, NATO müttefikleriyle yapay zeka tabanlı sa-

vunma sistemlerinin entegrasyonu ve ortak si-
mülasyon çalışmaları gerçekleştirilecek. Bu saye-
de yapay zeka kullanımı sınır ötesi askeri ope-
rasyonlarda hızlı karar alma süreçlerini destek-
leyecek ve tehditlerin önceden tespit edilmesini 
sağlayacak. Ayrıca siber saldırılara karşı uluslar-
arası savunma mekanizmalarının geliştirilmesi 
ve ortak bir siber güvenlik ağı kurulması gibi ko-
nular da ABD'nin uluslararası güvenlik stratejisi-
nin bir parçası olarak değerlendiriliyor. 

Bu çabalar Çin’e karşı bir koalisyonun ha‐
bercisi mi? 

ABD ve Çin arasındaki yapay zeka yarışı, yal-
nızca bir teknolojik üstünlük arayışı değildir. Bu 
yarış aynı zamanda küresel düzenin şekillendi-
rilmesinde büyük bir rekabet haline geldi. Her 
iki ülke de yapay zekayı stratejik bir güç unsuru 
olarak görerek ekonomik ve askeri alanda avan-
taj sağlamaya çalışıyor. Bu bağlamda ABD'nin at-
tığı adımlar, Çin'in hızla ilerleyen yapay zeka 
kapasitesine karşı bir denge oluşturmayı amaçlı-
yor. Bu durum, uluslararası güvenlik, ekonomik 
çıkarlar ve etik değerler arasında yoğun bir çe-
kişmeyi de beraberinde getiriyor. 

ABD Senato Çoğunluk Lideri Chuck Schumer 
toplantı için önceden kaydedilmiş mesajında, Çin 
Komünist Partisi'nin (ÇKP) "yapay zekada kural-
ları yazmasına" izin verilmemesi gerektiğinin al-
tını çizdi.        

ABD, yapay zeka yarışında Çin'i başlıca düş-
man olarak görmeye devam ediyor ve bu tehdit 
algısı, stratejik politikalarının merkezinde yer 
alıyor. Çin'in yapay zeka teknolojilerini hızla ge-
liştirmesi ve küresel alanda etkisini artırma ça-
baları, ABD'yi bu alanda daha agresif adımlar at-
maya itiyor. ABD'nin yalnızca ulusal güvenliği de-
ğil, aynı zamanda müttefikleriyle ortak savunma 
stratejilerini de bu eksende güçlendirme girişim-
leri, Çin'e karşı geniş bir koalisyon kurma niyeti-
ni açıkça gösteriyor. Kısacası, Uluslararası Yapay 
Zeka Güvenlik Enstitüleri Ağı bu amaç doğrultu-
sunda Çin'in artan yapay zeka gücüne karşı ulus-
lararası bir işbirliği ve savunma hattı oluşturmak 
için kurulmuş olabilir. İki ülke arasındaki bu re-
kabet, yapay zeka teknolojilerinin geleceğini ve 
küresel güç dengesini belirleyecek temel faktör-
lerden biri olarak ortaya çıkıyor. 

[Büşra Begçecanlı, Anadolu Ajansı muha‐
biridir.]

YAPAY ZEKA ÇAĞI  
BAŞLADI: KONTROL  

KİMDE OLACAK? 
San Francisco’da gerçekleştirilen yapay zeka toplantısında hükümet, özel sektör, akademi 
ve sivil toplumdan teknik uzmanlar, giderek daha güçlü hale gelen yapay zeka sistemleri‐

nin risklerini nasıl yönetebileceklerini tartışmak üzere buluştu. 
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DÜNYA züccaciye sektöründe ilk 
10'da yer alan Türkiye, başta İngilte-
re, Almanya, Fransa, İtalya ve ABD ol-
mak üzere çok sayıda ülkeye ürün sa-
tarak ekonomiye önemli oranda katkı 
sağlıyor. 

Züccaciyeciler Derneği (ZÜCDER) 
Başkanı Mesut Öksüz, sektörlerinin 
yılı 6,25 milyar dolar ihracatla kapa-
tacağını belirterek, gelecek yıl için 
6,5 milyar dolarlık ihracat hedefi koy-
duklarını söyledi. 

Antalya'da düzenlenen 14. Ulus-
lararası Ev ve Mutfak Eşyaları Üretici 
ve Marka Zirvesi'ne katılan Öksüz, 
AA muhabirine, küresel ekonomik 
durgunluk ve ABD'deki başkanlık se-
çimi nedeniyle yaşanan belirsizliğin 
sektörü de etkilediğini ifade etti. 

Yıl içinde gerçekleştirilen fuar, zir-
ve gibi etkinliklerle yıllık ortalama ih-
racat rakamına ulaştıklarını aktaran 
Öksüz, "Yılı 6,25 milyar dolarla kapa-
tacağız. Önümüzdeki yıl yüzde 10'luk 
büyüme hedefine ulaşmak için müca-
delemizi sürdüreceğiz. Gelecek yıl 
için 6,5 milyar doların üzerinde bir 
ihracat hedefimiz var." dedi. 

Yerli markaların son yıllarda yurt 
dışında tanınırlığının arttığını vurgu-
layan Öksüz, dünyanın her yerinde 
restoranlarda, evlerde, bir bardağı 
veya bir tabağı kaldırınca altında 
Türk markasının adının yazdığını dile 

getirdi. 
Sektörün 200'e yakın ülkeye ihra-

cat gerçekleştirdiğini anlatan Öksüz, 
"Ülkelerin neredeyse yüzde 90'ına ih-
racat yapıyoruz. En fazla ihracat ya-
pan ülkeler sıralamasında Türkiye, 
9'uncu sırada. En fazla İngiltere'ye ih-
racat yapıyoruz. İhracatımızın nere-
deyse yüzde 10'unu İngiltere'ye ger-
çekleştiriyoruz. Daha sonra Almanya, 
Fransa, İtalya, ABD geliyor." diye ko-
nuştu. 

"Türkiye, dünya pazarındaki 

payını artırabilecek potansiyele 
sahip" 

Öksüz, Çin'in liderlik yaptığı 300 
milyar dolarlık pazar hacmine sahip 
dünya züccaciye sektöründe Türki-
ye'nin ilk 10'da yer almasının gurur 
verici olduğunu ifade etti. 

Türkiye'nin pazar payını artırabi-
lecek potansiyeli bulunduğuna dikka-
ti çeken Öksüz, şöyle devam etti: 

"Bugün dünyada hatırı sayılır çok 
sayıda markamız var. Camda, porse-
lende, dünyanın neresine giderseniz 

gidin sektörle uğraşan herkes Türki-
ye'deki firmaların ismini bilir. Birçok 
ülkedeki firmalar bize ulaşıyor, 'Biz 
şu firmanın distribütörlüğünü almak 
istiyoruz, bize vermiyorlar, yardımcı 
olur musunuz?' diyorlar. Bu da firma-
larımızın ne kadar güvenilir ve hatırı 
sayılır bir noktada olduğunu gösteri-
yor." 

Öksüz, dış ticaret fazlası vererek 
ülke ekonomisine katkı sağlayan bir 
sektör olduklarını da sözlerine ekle-
di.
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TİCARET Bakanı Ömer Bolat, AA 
muhabirine, Trump'ın göreve başladık-
tan sonra Meksika, Kanada ve Çin'den it-
hal edilen ürünlere yönelik uygulamaya 
koymayı planladığı gümrük tarifelerine 
ilişkin değerlendirmede bulundu. 

Tarifelerin bu ülkelerden ithal edilen 
ürünlerin maliyetini artıracağına dikkati 
çeken Bolat, bu durumun söz konusu ül-
kedeki şirketlerin alternatif tedarikçile-
re yönelmesine neden olabileceğini söy-
ledi. 

Bolat, Türkiye'nin bu senaryoda yeni 
bir pazar olabileceğine işaret ederek, 
"Türkiye, üretim kapasitesi, geniş ürün 
yelpazesi ve rekabetçi fiyatlarıyla bu fır-
sattan yararlanabilecek bir ülke konu-
mundadır." diye konuştu. 

"Makine ve elektronik sektörle‐
rindeki pazar kaybı fırsat olabilir" 

Türkiye'nin yüksek kalite standartlı 
ve hızlı üretim kapasitesi, Avrupa paza-
rına yönelik uzun yıllardır süregelen ih-
racat deneyimi ile ABD'ye gönderilecek 
ürünlerde etik üretim standartlarına 
sağladığı uyum gibi avantajları olduğu-
nu vurgulayan Bolat, sektör bazlı ince-
lendiğinde, Türkiye'nin özellikle Çin'in 
ve Meksika'nın tekstil ve hazır giyimde-
ki pazar kaybını ikame etme potansiyeli-
ne sahip olduğunu bildirdi. 

Bolat, Türkiye'nin alternatif yarata-
bileceği diğer sektörlere ilişkin de şu 
bilgiyi verdi: 

"Bu üç ülkenin makine ve elektronik 
sektörlerindeki pazar kaybı, Türk ihra-
catçıları için önemli fırsatlar yaratabile-
cektir. Orta ve yüksek teknolojiye sahip 
makine ve elektrikli cihazlarda Türk şir-
ketleri hem maliyet hem de kalite açı-
sından rekabetçi avantajlarıyla bu ülke-
lerden kaynaklanan boşluğu doldurma-
ya en güçlü adaylar arasında yer almak-
tadır. Bunun yanı sıra otomotiv sektö-
ründe ABD'nin en büyük iki tedarikçisi 
konumundaki Meksika ve Kanada'ya uy-
gulanacak ilave gümrük vergileri, güçlü 
otomotiv sektörüyle dünya çapında re-
kabetçi bir konuma sahip ülkemiz oto-
motiv sektörü için önemli bir ihracat po-
tansiyeli teşkil etmektedir." 

Gümrük tarifelerinin artması sonucu 
Meksika ve Kanada'dan yapılan tarım 
ürünleri ithalatının azalması durumun-
da Türkiye'nin, zengin tarımsal ürün çe-
şitliliğiyle bu boşluğu doldurabileceğini 
aktaran Bolat, plastik mamuller, kozme-
tik ve temizlik ürünleri başta olmak üze-
re kimya sektöründe Türkiye'nin 
ABD'ye ihracatında artış yaşanmasının 
mümkün olduğunu dile getirdi. 

Başka ülkelerin de "ABD pazarına 
yönelebileceği" vurgusu 

Uzmanların, Trump'ın Amerikan 
ekonomisini korumaya yönelik politika-
lar uygulamasının küresel ticaret için bir 
risk oluşturacağı değerlendirmesi yaptı-
ğını anımsatan Bolat, buna karşılık 

ABD'nin seçilmiş başkanının ilk görev 
yaptığı yıllarda Türkiye'nin bu ülkeye ih-
racatının arttığını ifade etti. 

Bakan Bolat, "2017 yılında 9,3 mil-
yar dolar olan ihracatımızın Kovid-19 
salgınına rağmen yüzde 9,7 artarak 
2020 yılında 10,2 milyar dolara ulaştığı, 
dolayısıyla uygulanan korumacı politi-
kaların ülkemizin ihracatına beklenildi-
ği gibi olumsuz yansımadığı dikkati çek-
mektedir." değerlendirmesinde bulun-
du. 

ABD'nin tarifelerinin, Türk şirketleri 
için bu ülkedeki pazara girişte önemli 
fırsatlar sunabileceğini belirten Bolat, 
olası rakiplere ve Türkiye'nin avantajla-
rına ilişkin de şunları söyledi: 

"Güneydoğu Asya ülkeleri başta ol-
mak üzere, pek çok ülkenin aynı fırsat-
lar için ABD pazarına yönelmesi kuvvet-
le muhtemeldir. Bu fırsatları değerlendi-
rebilmek, sektör odaklı stratejiler, lojis-
tik altyapının güçlendirilmesi ve Ameri-
kan tüketicisinin beklentilerine uygun 
ürün ve hizmetlerin doğru pazarlama 
stratejileriyle sunulmasıyla mümkün 
olabilecektir. Ülkemiz hızlı üretim kap-
asitesi, fiyat-kalite dengesi, ürün çeşitli-
liği gibi yönleriyle rakip ülkelerin önüne 
geçme potansiyeline sahiptir. Bahsedi-
len gümrük vergilerinin hangi ürünlere, 
hangi oranda uygulanacağının belli ol-
masından sonra daha detaylı bir değer-
lendirme yapılabilecektir."

ORDU Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Mehmet 
Hilmi Güler, “Büyükşehir Belediyesi olarak tarımda 
bir devrim yapıyoruz, bu devrimin adı yeşil devrimdir. 
Yeşil ekonomi ile ülkemiz ve şehrimizi daha da ileriye 
gitmiş olacak. Bu yeşil ekonomi sayesinde doğduğu 
yerde doyan insanlar olacağız” dedi. 

Ordu Büyükşehir Belediyesi, tarımsal üretimde 
çeşitliliği artırmak ve üreticilere ek gelir getirici faali-
yetleri desteklemek amacıyla yaptığı DOKAP, Ordu İl 
Tarım Müdürlüğü iş birliğinde 25 ton 5’li karma yem, 
3 ton ryegrass tohumu, 7 bin 500 adet mavi yemiş fi-
danı ve 25 bin metre damla sulama borusu desteğin-
de bulundu. 

“İnsanlar doğdukları yerlerde doyacaklar” 
Üreticileri destekleme programında konuşan 

Ordu Büyükşehir Belediye Başkanı Dr. Mehmet Hilmi 
Güler, nitelikli tarım alanında ‘yeşil devrim’ yaptıkları-
nı belirterek, yeşil ekonomi sayesinde insanların artık 
doğduğu yerde doymuş olacaklarını kaydetti. Güler, 
“Ordu Büyükşehir Belediyesi olarak tarımda aslında 
bir devrim yapıyoruz, bu devrimin adı yeşil devrimdir. 
Yeşil ekonomi ile ülkemiz ve şehrimizi daha da ileriye 
gitmiş olacak. Bu yeşil ekonomi sayesinde doğduğu 
yerde doyan insanlar olacağız. Ordu bakıldığında çok 
nüfus veren bir şehir. İstanbul’da Ordulular 3. sırada 
yer alırlar. Ordu aslında arazi bakımında İstanbul’dan 
daha da büyük. Artık yanık gurbet türkülerini söyle-
meye gerek yok. Şehrimizin arazileri bizlere yeter. Son 
yıllarda yapılan tarımsal kalkınma ve üretimle gurbet-
ten dönüşler arttı ve insanlar artık memleketlerine 
geri gelmeye başladılar” diye konuştu. 

Tarımsal üretimi her zaman teşvik ettiklerinin al-
tını çizen Başkan Güler, “Biz, dün olduğu gibi bugün 
de üretenin yanında yer aldık ve almaya da devam 
edeceğiz. Siz yeter ki üretin, biz sizin satamadığınızı 
almaya garanti veriyoruz. Ordu Büyükşehir Belediyesi 
olarak biz alım garantisi veriyoruz. Siz yeter ki üretin. 
Biz sizin satamadığınız her ürüne talibiz. Dolayısıyla 
ürettiğiniz bir malın dışarıda kalma ihtimali yok. Siz 
yeter ki gayret gösterin ve üretim yapın. Biz sizin dün 
olduğu gibi bundan sonra da desteklemeye ve sizin 
yanınızda yer almaya devam edeceğiz” ifadelerine yer 
verdi.

Başkan Güler:  
“Nitelikli tarım  
alanında yeşil  

devrim yapıyoruz” 

DENİZİ olmayan Kayseri'de 24 yıldır balıkçı-
lık yapan Ekrem Duran, 2024 yılı içerisinde Kay-
seri'den 6 ülkeye 10 bin 500 ton balık ihracatı 
yaptı. 

Kayseri'de yaşayan ve 24 yıl önce balıkçılık 
yapmaya başlayan Ekrem Duran, 15 yıl önce ih-
racat yapmaya karar verdi. İhracatta kendini ge-
liştiren Duran, daha sonra 2013, 2014 ve 2015 
yıllarında Türkiye ihracat üçüncüsü ve Kayseri 
ihracat birincisi oldu. Türkiye'nin birçok bölge-
sinde depo kuran Ekrem Duran, denizi olmayan 
Kayseri'den bu yıl Irak, Suriye, İran, Rusya, Yu-
nanistan ve Ukrayna olmak üzere 6 ülkeye orta-
lama 12 çeşit tatlı ve tuzlu su balığı olarak 10 
bin 500 ton ihracat gerçekleştirdi. Balığa talebin 
fazla olduğunu ve mevsim itibariyle balık azlı-
ğından ihracatta düşme olduğunu söyleyen Ek-
rem Duran; "Biz 2000 yılından beri de balıkçıyız 
ve2009 yılından beri de yani 15 yıldır da ihracat 
yapıyoruz. Özellikle 6 ülkeye ihracat yapıyoruz. 
Yıl ortalamasına bakılırsa, bu yılın ilk 6 ayında 
Rusya, Ukrayna, Yunanistan, Irak ve Suriye'ye 11 
bin ton ihracatımız var toplamda. Bu aylarda da 
biraz balık kıtlığı olduğu için ortalama aylık 15 
araba yani 300 ton ihracatımız var. Piyasada ala-
balık ve somon sıkıntısı olduğu için ihracatta bi-
raz gerileme var talep de çok olduğu için. Ortala-
ma şu an için aylık 300 ton yıl ortalamasında da 
15 bin ton ihracatımız var. 12 çeşit balık ihraç 
ediyoruz. Çupra, levrek, somon, alabalık, kefal, 
turna, sazan gibi. Yani sazangiller sınıfında yedi 
çeşit ve Çupra, levrek, alabalık somon. Avrupa'ya 
alabalık somon, çupra, levrek ve Rusya'ya da ala-
balık, çupra, somon ile levrek, Orta Doğu'ya da 
tatlı su balıkları gönderiyoruz. Geçen yıl, tam yıl-
da 15 bin 500 ton ihracatımız var. Bu yıl şu ana 
kadar 10 bin 500 ton ihracatımız var. İhracat da 
azalmanın sebebi de üretimde bir azalma ve ta-
lepte çoğalma var” dedi. 

“Kayseri'de deniz yok, deniz kadar balık var” 
Duran, denizi olmayan Kayseri'den ihracatta 

hedeflerinin 50 bin tona kadar çıkmak olduğu-
nu söyleyerek; "Kayseri'nin denizi yok ama Kay-
seri'de deniz kadar balık var. Denizde olmayan 
balık var. Bizim Türkiye'nin birçok ilinde ve ilçe-
sinde depolarımız var. Orada balıkları toplayıp 
buraya getirip burada paketleyip yurt dışına 
gönderiyoruz. Kayseri'den ihracatın 11-15 bin 
tonunun 2 bin tonunu Kayseri ve civarında te-
min ediyoruz. 13 bin tonunu Bursa, Yozgat, Ço-
rum, Tokat, Antep, Elazığ, Malatya illerimizden 
topluyoruz. Buradan da paketleyip yurt dışına 
ihracatını yapıyoruz. Türkiye'nin her yerinde 
topluyoruz. Denizi olmayan Kayseri'den yıllık 
net 15 bin ton yıl ortalaması olarak ki bu 17 bin 
ton oluyor, 12 bin ton alıyor ama yıl ortalaması 
15 bin ton olan ihracat yapıyoruz. Hedefimiz in-
şallah önce Kayseri'de göllerde bu balıkçılığı Ta-
rım İl Müdürlüğü yardımcılığıyla balıkçılık re-
zervini çoğaltarak inşallah 30, 40, 50 bin tona çı-
karmak” ifadelerini kullandı.

Kayseri'den 6 ülkeye 
10 bin 500 ton balık 

ihracatı 

Züccaciye sektörü yılı 6,25 milyar  
dolarlık ihracatla kapatacak 

Ticaret Bakanı Bolat, ABD'nin seçilmiş başkanı Trump'ın uygulamaya koymayı planla-
dığı gümrük tarifelerine ilişkin, "Türkiye, üretim kapasitesi, geniş ürün yelpazesi ve re-

kabetçi fiyatlarıyla bu fırsattan yararlanabilecek bir ülke konumundadır." dedi. 

Çevre koruma harcamaları 2023 yılında 224,6 milyar TL olarak gerçekleşti 
ÇEVRE koruma harcamaları 

2023 yılında bir önceki yıla 
göre yüzde 56,8 artarak toplam 
224,6 milyar TL olarak gerçek-
leşti. Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK), 2023 yılı Çevre Koruma 
Harcama İstatistikleri’ni açıkla-
dı. Buna göre, çevre koruma 
harcamaları 2023 yılında bir 
önceki yıla göre yüzde 56,8 ar-
tarak toplam 224,6 milyar TL 
olarak gerçekleşti. Çevre koru-
ma harcamalarının yüzde 66,8'i 

mali ve mali olmayan şirketler, 
yüzde 28,1'i genel devlet ve ha-
nehalkına hizmet eden kar ama-
cı olmayan kuruluşlar ve yüzde 
5,1'i ise hanehalkları tarafından 
yapıldı. 

Çevre koruma harcamala‐
rının yüzde 63,3'ü atık yöne‐
timi hizmetlerinden oluştu 

Çevre koruma harcamaları-
nın yüzde 63,3'ü atık yönetimi 
hizmetlerinden, yüzde 14,7'si 
atıksu yönetimi hizmetlerinden, 

yüzde 8,3'ü biyolojik çeşitliliğin 
ve peyzajın korunmasından, 
yüzde 5,4'ü toprak, yeraltı ve 
yüzey sularının korunması ve 
kalitesinin iyileştirilmesinden, 
yüzde 2,7'si dış ortam havasını 
ve iklimi korumadan ve yüzde 
5,6'sı ise diğer çevre koruma 
konularından oluştu. 

Çevre koruma yatırım harca-
maları 38,2 milyar TL olarak 
gerçekleşti 

Bir önceki yıla göre yüzde 

14,9 azalarak toplam 38,2 mil-
yar TL olarak gerçekleşen çevre 
koruma yatırım harcamalarının 
yüzde 77,5'i mali ve mali olma-
yan şirketler, yüzde 22,5'i ise 
genel devlet ve hanehalkına hiz-
met eden kar amacı olmayan 
kuruluşlar tarafından yapıldı. 
Çevre koruma harcamalarının 
gayrisafi yurtiçi hasıla içindeki 
oranı 2022 yılında yüzde 0,95 
iken 2023 yılında yüzde 0,85 
olarak gerçekleşti.

Bakan Bolat, Trump'ın 3 
ülke için açıkladığı gümrük 

tarifelerini değerlendirdi 
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Türkiye’de 1529 yaş arası gençlerin yüzde 25,8’i ne eğitimde ne de istihdamda yer alıyor. İPA Başkanı Buğra Gökce, eğitim politikalarındaki 
yetersizlikler ve ekonomik sorunların bu tabloyu oluşturduğunu vurguladı. Gençlerin %53’ü yurtdışında yaşama hayali kuruyor.
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Diyarbakır'ın Bağlar ilçesinde kay
bolduktan 19 gün sonra cansız bedeni 
bulunan Narin Güran cinayetine ilişkin 
yeni bir gelişme meydana geldi. Olayda 
cinayetin örtbas edildiğine dair yeni ses 
kayıtları açığa çıkarken bu ses kayıtları 
kapsamında soruşturma başlatıldı. 

Ortaya çıkan ses kayıtlarında yaşanan 
konuşmaların, Güran ailesinin yakını 
Hasan Kaya ile Nevzat Bahtiyar'ın eşi 
Gazal Bahtiyar arasında geçtiğini 
kaydedilirken Kaya'nın aracı yapıldığı ve 
Gazal Bahtiyar'ın eşi Nevzat ile konuş
masının istendiği ifade edildi. 

Habertürk'te yer alan habere göre, 
cinayetle suçlanan Hasan Kaya'nın, 
Nevzat Bahtiyar'ın eşi Gazal Bahtiyar ile 
yaptığı konuşmalarda cinayeti üstlen
mesi karşılığında bazı tekliflerde bulun
duğu ortaya çıktı. 

Kaya'nın Gazal Bahtiyar'a, "Ben yaptım 
deseydi, evlerini getirmelerine izin 
verirdik" ifadelerini kaydettiği iletildi. 

 
İkili arasındaki konuşmanın detayları 

şu şekilde: 
Hasan Kaya: Bugün oraya gittim. 

Dediler ki; zaten Nevzat yapmış. 
Gazal Bahtiyar: Sen deseydin ki; Nevza

t'a kurban olun. Bir de Nevzat mı yapmış 
diyorlar? 

Hasan Kaya: Nevzat deseydi 'Ben yap
tım' evlerini getirmelerine izin verirdik. 

Evini Gazal'a verirdik. Sen onlara söyle. 
"Ben onlara öyle bir şey diyemem" 
dedim; zaten evleri var köyde. 

Gazal Bahtiyar: Deseydin enayi mi var 
karşınızda? O yapacak sonra suçu onun 
üstüne atacak. Ben onu Nevzat'a kurban 
ederim. Beş altı çocuğumu kurban ed
erim. Dünya malına mı tamah edeceğim. 
Nevzat'ın zaten evini yıktılar. Nevzat'ın 
evine ateşler saldılar. Kızlarını yaktılar, 
evine ateşler attılar. 

 
Hasan Kaya: Ben dedim ki; 'Çocukları 

bana söyledi. Arabamızın devrini versin
ler' Mehmet söyledi. Bana 'Tamam' 
dediler arabanın devri zamanı gelince 
devrini veririz dediler. 

 
Gazal Bahtiyar: Yani 'Öyle Nevzat bu 

meseleyi üzerine alsın' 
Hasan Kaya: Vallahi öyle söyledi. 
Diyarbakır Cumhuriyet Başsavcılığı 

tarafından, konuya ilişkin 5 kişi 
hakkında soruşturma başlatıldığı ve 
şahısların ifadelerinin alındığı 
kaydedildi.

Yenidoğan  
soruşturmasında 

yeni gelişme: 11 kişi 
daha tutuklandı 

Kafe ve restoranlarda hesap kabarıyor, vatandaşlar 
ise şikayetçi: Kuver ve hizmet bedeli yasal mı? 

6 yaşındaki  
Şirin'in katili  
için istenen  

ceza belli oldu 

İPA Başkanı Gökce: Ne eğitimde ne 
istihdam olan 4,7 milyon genç var 
İstanbul Planlama Ajansı (İPA) Başkanı 

Buğra Gökce, sosyal medya hesabından 
Türkiye’de gençlerin eğitim ve istih
damdaki durumu hakkında dikkat çekici 
veriler paylaştı. Gökce, Türkiye’de 1529 
yaş arasındaki gençlerin yüzde 25,8’inin 
ne eğitimde ne istihdamda olduğunu be
lirtti. Bu oran, Avrupa Birliği (AB) ortala
masının iki katından fazla. 

 
4,7 MİLYON GENÇ HAYATA DIŞARI

DAN BAKIYOR 
2023 yılı verilerine göre, Türkiye’de ne 

eğitimde ne de istihdamda olan gençlerin 
sayısı 4,7 milyona ulaştı. Gökce, bu sayının 
İzmir dahil 79 ilin nüfusundan daha 
büyük olduğuna dikkat çekti. Cinsiyet 
farkına değinen Gökce, bu oranların 
erkeklerde yüzde 15,5, kadınlarda ise 
yüzde 36,4 olduğunu vurguladı. Türkiye, 
bu farkın en büyük olduğu Avrupa ülkesi 
konumunda. 

 
TÜRKİYE VE AVRUPA  
KARŞILAŞTIRMASI 
Türkiye’de gençlerin yüzde 25,8’i ne 

eğitimde ne istihdamda yer alırken, AB 
ortalaması yalnızca yüzde 11,2 se
viyesinde. Almanya’da bu oran yüzde 
%8,8, Fransa ve İspanya’da yüzde 12,3, 
İtalya’da ise yüzde 16,1 olarak kaydedildi. 

 
EĞİTİM VE EKONOMİDEKİ  
POLİTİKALAR ETKİLİ 
Gökce, gençlerin bu kadar yüksek 

oranda eğitim ve istihdam dışında 

kalmasının temel nedenlerini eğitim ve 
ekonomi politikalarındaki yetersizlikler 
olarak gösterdi. Sürekli değişen eğitim 
politikaları ve niteliği düşen eğitim sis
teminin gençleri dezavantajlı bir konuma 
ittiğini belirtti. Ayrıca, ekonomik zorluk
ların gençlerin güvenceli ve nitelikli iş bul
masını zorlaştırdığını ifade etti. 

 

YURTDIŞINDA YAŞAMA 
 HAYALİ ARTIYOR 
Araştırmalara göre, eğitime devam eden 

gençlerin en az yüzde 53’ü yurtdışında 
yaşamak istiyor. Gökce, gençlerin kendi 
ülkelerinde hak ettikleri yaşam standart
larına ulaşamadığını, bu nedenle beyin 
göçüyle Türkiye’nin geleceği olan genç
lerini kaybettiğini söyledi. 

GÖKCE: “GENÇLERE HAK ETTİKLERİ 
GELECEĞİ SUNMALIYIZ” 

Gençlerin içinde bulunduğu duruma 
dikkat çeken Gökce, "Gençlerimizi 
yeniden kazanmak, hayallerine yakışan 
bir Türkiye inşa etmek zorundayız” diy
erek, gençlere yönelik politikaların iy
ileştirilmesi çağrısında bulundu. 

 

İstanbul'da bebek acil hastalarını önceden anlaştık
ları özel hastanelerin yenidoğan ünitelerine sevk edip 
ölümlerine neden oldukları ve haksız kazanç 
sağladıkları iddia edilen Yenidoğan çetesi soruştur
masının ikinci dalgasında gözaltına alınan 15 şüpheli
den 11'i tutuklandı, 3'ü hakkında ise adli kontrol şartı 
uygulandı. Savcılık, 1 şüphelinin ifadesinin ardından 
serbest bırakılmasına karar verdi. 

 
3'Ü DOKTOR 11 KİŞİ TUTUKLANDI 
Hakimlik, doktorlar Bener Mansuroğlu, Hilda 

Keykubad ve Zeki Ötünç, sekreterler Aslı Alemdağ, 
Gözde Polat ile Müberra Palabıyık, hemşire Nigar Ku
bilay, sağlık memuru Remzi Karaca, hasta bakım ele
manı Seher Çuhadar, tıbbi sekreter Senanur Ünlü ve 
Dursun Eryılmaz'ın tutuklanmasına, mesul müdür 
İbrahim Oktay, hemşire Hilal Vatansever ve garson 
Meryem Küçükoğlu hakkında ise adli kontrol şartı 
uygulanmasını kararlaştırdı.

Türkiye’de kafe ve restoranlarda uygu
lanan kuver ve hizmet bedeli tartışmaları 
büyüyor. Yüksek enflasyon gerekçesiyle 
artan fiyatlara ek olarak, özellikle hiçbir 
hizmet ya da ikram sunulmadan alınan bu 
ek ücretler, vatandaşlar tarafından yoğun 
eleştirilere hedef oluyor. 

KUVER VE HİZMET  
BEDELİ TEPKİSİ 
Bazı restoranlar, yemek öncesinde 

masaya getirilen ekmek, su, zeytinyağı gibi 
ürünler için kuver ücreti talep ederken, 
son dönemde birçok işletmenin hiçbir 
ikram sunmadan da bu ücreti faturaya 
yansıttığı belirtiliyor. Üstelik bu uygula
maya bir de yüzde 10 ila yüzde 20 
arasında değişen hizmet bedeli ekleniyor. 
Self servis çalışan kafe ve restoranların 
dahi hizmet bedeli talep etmesi, vatan
daşların tepkisini artırıyor 

Bir müşteri, İstanbul’daki bir restoranda 
yaşadıkları durumu şu sözlerle anlattı: 

"İki kola ve iki makarna için 1.100 TL 
hesap bekliyorduk, ancak faturaya 200 TL 
kuver ve %20 hizmet bedeli (260 TL) ek
lenerek toplam hesap 1.560 TL’ye çıkarıldı. 
İtiraz ettiğimizde azarlandık, ödemeyi yap
tık ama bir daha o restorana asla gitmeye
ceğiz." 

SELF SERVİS MEKÂNLARDA DA 
HİZMET BEDELİ 

Bazı self servis işletmelerde dahi hizmet 
bedeli alınması tartışmaları alevlendirdi. 
Bağdat Caddesi’nde bir kahvecide kahve 
alan bir vatandaş, şu durumu paylaştı: 

"Filtre kahve için 110 TL ödeyeceğimi 
düşünüyordum, ancak 120 TL çekilmiş. Se
bebini sorduğumda ‘hizmet bedeli’ yanıtını 
aldım. Kahveyi kendim alıp masaya 

götürüyorsam bu bedel neden alınıyor? Bu 
artık kabul edilemez." 

TÜKETİCİ HAKLARI NE DİYOR? 
Ekonomim'in haberine göre, Tüketici 

Konfederasyonu Başkan Vekili Avukat 
İbrahim Güllü, kuver ve hizmet bedelinin 
zorunlu tutulamayacağını belirtti: 

"Sipariş dışı masaya getirilen ürünlerden 
dolayı müşterinin ödeme zorunluluğu yok. 
Tüketici Kanunu’na göre, sipariş 
edilmemiş ürün veya hizmet için ücret 
talep edilemez. Menüye yazılsa bile bu 
uygulamanın hukuki bir geçerliliği yok." 

TEPKİLER VE YASAL SÜREÇLER 
Tüm Restoranlar ve Turizmciler Derneği 

(TÜRES) Başkanı Ramazan Bingöl ise işlet
melerin menülerinde belirtilen ücretleri 
almasının yasal olduğunu, ancak ikram 
yapılmayan kuver ücretlerinin doğru bir 
uygulama olmadığını söyledi. Bingöl, 
"Vatandaşlar almadıkları hizmetin bedelini 
ödememeli, sessiz kalmamalı ve Ticaret 
Bakanlığı’na şikâyette bulunmalı. Bu tür 
durumlar için 3 milyon TL’ye kadar ceza 
uygulanabilir" dedi. 

VATANDAŞLARIN TEPKİSİ ARTIYOR 
Restoran ve kafelerde yaşanan bu 

durum, dışarıda yemek maliyetlerini 
önemli ölçüde artırıyor. Vatandaşlar, haksız 
ücretlendirme nedeniyle tüketici 
mahkemelerine başvurarak haklarını 
arıyor. Ticaret Bakanlığı ise denetimlerini 
sıklaştırarak işletmelerin mevzuata uygun 
hareket etmesini sağlamaya çalışıyor. 

Tüketiciler, bahşişin zorunlu bir bedel 
olarak yansıtılmasının adil olmadığını 
savunurken, bu konuda daha etkin yasal 
düzenlemeler bekleniyor.

İstanbul Şişli'de 6 yaşındaki Şirin Elmas Hanilçi'yi 
vahşice katleden kağıt toplayıcısı Mustafa Örün 
hakkında iddianame hazırlandı. İddianamede, sanığın 
"çocuğa karşı kasten öldürme", "cinsel amaçla çocuğu 
hürriyetinden yoksun kılma" ve "çocuğun cinsel is
tismarı" suçlarından ağırlaştırılmış müebbet hapis 
cezası talep edildi. 
İstanbul Cumhuriyet Başsavcılığınca hazırlanan id

dianamede, Şirin Elmas Hanilçi'nin, annesi Yeter 
Hanilçi ve kardeşleriyle 31 Ekim'de babaannesinin 
evine gittiği anlatıldı. 

Aynı gün saat 15.30 sıralarında küçük kızın annesi, 
babaannesi ve dedesinin, çocukları da yanlarına 
alarak fatura ödemek için dışarıya çıktıkları belirtilen 
iddianamede, anne Hanilçi'nin "Sen gelme, halanın 
kızıyla oyna, ben geleceğim." diyerek, Şirin'i yan
larında götürmediği ifade edildi.

MUSTAF TUNÇ

Bağımlı Olma! 
Bağlı Kal!

Bakanlık ifşaya devam ediyor:  
Köftede et yerine soya kıyması

Ulusal Taşıt Tanıma Sistemi’ne kayıt 
süresi uzatıldı: Montaj fiyatları artacak 

arım ve Orman Bakanlığı, Ekim ayın
dan bu yana sıkılaştırdığı gıda dene
timlerinde uygunsuz ürünlerle ilgili 
ifşalarına devam ediyor. Taklit ve 
tağşiş yapılan gıdalar listesi her geçen 
gün genişlerken, İzmir’de faaliyet 
gösteren bir köfteci daha listeye ek
lendi. 

 
KÖFTEDE ET YERİNE SOYA KIY

MASI TESPİT EDİLDİ 
Bakanlık tarafından yapılan dene

timlerde, İzmir’deki köftecinin ürün
lerinde et kıyması dışında başka 
maddeler kullanıldığı ortaya çıktı. 
Soya kıymasını et yerine kullandığı 
tespit edilen işletme, bu durumu 
tüketicilere bildirmeyerek hem halk 
sağlığını riske attı hem de haksız 
kazanç sağladı. 

 
MALİYET DÜŞÜRMEK İÇİN HİLELİ 

ÜRÜN KULLANIMI ARTIYOR 
Son dönemde, gıda ürünlerine 

maliyeti düşürmek amacıyla fark 
edilmeyecek şekilde başka maddeler 
karıştırıldığına dair haberler yaygın
laşmış durumda. Bakanlığın son ifşası 
da bu endişeleri güçlendirdi. Hileli 
ürünlerin vatandaşların sağlığını 
tehdit etmesi, gıda güvenliği konusun
daki kaygıları artırıyor. 

Tarım ve Orman Bakanlığı, vatan
daşları bu tür uygulamalara karşı 
dikkatli olmaya çağırırken, denetim
lerin artarak devam edeceğini belirtti. 
Halk sağlığını tehlikeye atan bu tür 
işletmelere yönelik yasal yaptırımların 
da devrede olduğu açıklandı.

Gelir İdaresi Başkanlığı (GİB), 
akaryakıt piyasasında rekabetin 
sağlanması ve kayıt dışı ekonominin 
önlenmesi amacıyla hayata geçirilen 
Ulusal Taşıt Tanıma Sistemi (UTTS) 
için kayıt süresini uzattı. Bugün Resmi 
Gazete’de yayımlanan tebliğe göre, 
taşıt sahipleri ve akaryakıt istasyonu 
işletmecilerinin sisteme kayıt yap
tırma süresi, 31 Aralık 2024’ten 31 
Ocak 2025 tarihine kadar uzatıldı. 

 
ERKEN KAYIT AVANTAJLARI 
UTTS’ye kayıt yaptırmak için son tar

ihi beklemeyen taşıt sahipleri, 2024 
yılına ait fiyatlardan faydalanacak. Do
nanım fiyatlarının yıl sonunda Üretici 
Fiyat Endeksi (ÜFE) oranında artması 
beklendiğinden, erken kayıt yaptıran
lar bu maliyet artışından etkilenmeye
cek. 

31 Ocak 2025’e kadar kayıt yaptıran
lar, montaj işlemlerini 30 Nisan 2025 
tarihine kadar tamamlayabilecek. Bu 

süre içinde sisteme dahil olmayan taşıt 
sahipleri ise yakıt harcamalarını gider 
olarak gösteremeyecek ve cezai yap
tırımlarla karşılaşacak. 

 
SİSTEMİN MALİYETİ VE 
 STANDARTLAŞMA 
Sistemin her bir araç için maliyeti 2 

bin 172 TL olarak belirlenirken, mon
taj ücreti 1.810 TL + KDV olacak. Yeni 
düzenleme ile 1 Temmuz 2025’ten 
itibaren trafiğe çıkacak sıfır araçlar, 
ithalatçı veya üreticileri tarafından 
Taşıt Tanıma Birimi (TTB) do
nanımıyla piyasaya sürülecek. Ayrıca 
mevcut sistemlerde kullanılan taşın
abilir cihazlar standart TTB donanım
larıyla değiştirilecek. 

Bu yenilik sayesinde, araç sahipleri 
bir akaryakıt şirketinden diğerine 
geçtiklerinde yeni cihaz almak 
zorunda kalmayacak. Böylece sis
temde standartlaşma sağlanacak ve 
usulsüzlüklerin önüne geçilecek.
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HER kapı kabul etmez insanı. 
Kırık bile olsa. 
Kapı nedir evvela onu 

bilmesin. 
Nereye açıldığını da… 
Ve o kapıyı hangi sürmelinin 

sürmelediğini de…. 
… 
KIRIK diye hor görme kapıyı. 
Kırılmışlar kalbinin sultanı 

içeridedir belki, ne biliyorsun. 
Eğer kırılmışları kırık olarak 

görürsen mânâ ile dost olabilir 
misin? 

Merhamet kaftanından 
haberin var mı senin? 

Hüzünlülerin sahibinden ya 
da? 

… 
KAPILAR türlü tür

lüdür. 
Sen hangi kapıya tal

ipsin, evvela ondan 
haber ver. 

Varlıkla geçilmez ki o 
kapıdan. 

Yüklerini bırakmalısın 
imanım, yüklerini. 

Kurtulmasın ağırlıklarından. 
… 
RİYA kokusu var sen… 
Dünya ile tozlanmış her 

yanın her yören. 
Önce şiddetli rüzgârlara tut

malısın kendini. 
Bendini açmalısın bu kapıya 

bende olmak için. 
Gösterişe, debdebeye, şa

mataya kapalıdır bu kapı. 
Kırık olduğuna aldanma. 
… 
ŞANINA talip olmasın 

yeniden… 
Zişan olmalısın. 

Zira o kapı şanlı olanın tevazu 
kapısıdır. 

Mahviyet ile girilir ancak eğil
erek. 

Maneviyatın şeref madalyası 
insanlığa kerem olarak 
lütfedilen vahye bürünmekle 
elde edilir nazarım. 

Kuru gürültü ile geçilmez o 
kapıdan. 

Gürül gürül bir coşkuyla gir
ilir ancak gönül çarpan. 

… 
KIRIK tahta kapı kalbi kırık 

olanları davet eder içeriye 
evvela. 

Kırılmışların, incinmişlerin 
yurdudur orası yiğidim. 
İlla kırmamış olmalıdır 

kırılsa da. 
İşte o zaman bir gözleri 

sürmelinin sürmeleri tazelenir. 
Şefkat ıtırlanır bakışlarında. 
Ve ferman çıkar ardından 

ama imtihanlar gerek vuslat 
için. 

Sohbeti canan için can olman 
lazım candan öte ve özge. 

Evet, o tahta kapı kırık ola
bilir ama azmini bileyip gayret 
atını hazır etmelisin. 

… 
GİREMEDİM diye üzülme 

tahta kapıdan içeriye. 
Yılma. Yılmışlar değil yılma

zlar girer içeri. 
Sabrı sebat ile harmanlayan

ların hakkıdır vuslat kapısı. 
Özlem ve firkat dengesini 

başarmışların ödülüdür 
sürmelinin merhabası sımsıcak. 

Kim bilir, tahta kapıdan 
içeriye alınmayan, içeridedir 
asıl… 
İçerinin içerisinde. 
O gönül bu gönlün içerisinde 

coşkuyla cevelan etmese, kendi 
gönül semasında kuşların 
özgürlüğüne denk uçmasa o 
tahta kapının önüne gelip tık
latır mı hiç? 

O, oradadır. 

Gelmesi, gelmekti. Ama 
gitmesi, gitmek değil… 

Öyle olmasa aşkın serçeşmesi 
olur muydu sürmelinin gözleri. 

Akıtır mıydı sevdanın inci 
mercan misali damlalarını tali
pleri için. 

Her damla diğerinin de gön
lüne damlıyor mu? 

Bu har ve bu ateşin sebebi 
nedir o zaman? 

Kimseler bilemesin bu kırık 
tahta kapının sırrını ne gam. 

Ama o biliyor ve sen biliyor
sun. 

Kırık tahta kapının zahirine 
bakma sen. 

Ağyardan gizlenir yârin vus
lat kapısı, hoyratlar görmesin 
diye. 

Ama onların gönülleri bir
birine zahir. Muzahir biri diğer
ine. Kolluyorlar gönüllerini… 

Gerektiğinde kendilerinden 
bile…  

Ya Selam! 

Kırık Tahta Kapı

UĞUR CANBOLAT

Suriye'nin güneyinde, nüfusunun çoğunluğunu Dürzi topluluğunun 
oluşturduğu Suveyda il merkezi, muhalif grupların kontrolüne geçti.

Suriye'de rejimin kaleleri teker teker düşüyor:  
Suveyda kent merkezi de muhaliflerin eline geçti 

Suriye krizi Gazze’deki dramı unutturdu:  
UNRWA yardımları güvenlik nedeniyle durdurdu 

İsrail, Gazze'de mülteci kampına 
saldırdı: En az 20 kişi hayatını kaybetti

Savaş savaş savaş  
 
Dünyanın güç odaklarının vekâlet savaş 

dönemi yeni başlamadı 
 
Arap baharını hatırlayın Libya başla

yarak Mısır ve diğer ülkeleri kapsayan bir 
süreçte Suriye’nin kapısında durmuştu. 

 
Şimdi Muhalefilerin Halep düşürmesi 

ile rejim askerlerin bir varlık gösterme
den kaçmasını eklersek Rusya’nın Esad 
verdiği desteği tam yansıtmayarak muhal
iflerin bunu etken görerek Arap baharını 
Suriye’nin topraklarını geri alarak söylem 
ile kendi yerlerine geri dönmeleri izliyor 
dünya izliyoruz  

 
Ayrıca  
A Suriye'de muhaliflerin Halep’ten 

sonra  Humus kent merkezine ulaştı, 
Şam'a 163 km kaldı 

 
Hızlı bir ilerleme ve rejim askerlerin bir 

varlık gösterememesi  
 
Akla şu soru geliyor Şam düşerse ne 

olur ? 
 
Esad ülkeyi terk edermi Suriye’nin gele

ceği nasıl şekillenir ayrıca bu plan kim
lerin işine geliyor İsrail dışardan 
yapamadığını içerden yıkarak mı destek
liyor bunu zamanla yaşayıp göreceğiz  

Bizim Türkiye olarak kimsenin toprak
ların da gözümüz yok ama unutmamak 
gerekir ki Halep be musul da geçmişte bir 
Türk toprağıdır 

Eğer sen ülkenin sınırlarını koruyamıy
orsan ve bu unsurların Türkiye zarar 
veriyorsa bizim de ülke olarak müdahale 
etmemiz müdafa hakkımızı kullanmayı 
doğrudur. 

Pkk ve pyd burda büyüdü ve bu 
otorsıszilikten bizi. Ülkemize hep zarar 
verdi  

Tel Rıfat ve münmiç te Türkiye terör 
varlığını istemiyor neden mi haklı mı so
nunda kadar da haklı 30 km sınır içeri 
doğru boşuna çizilemedi  

 
Esad ülkesini zalimlikle yönetmiş bir 

lider  
 
En son Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 

Erdoğan iyi niyetli çağrısına cevap ver
meyen Esad sonu geliyor bence evet  

Suriye muhalif askerlerin ilerleyişi dur
mayacağını rejim askerlerin mukavemet
sizşii en son Şam kapısını dayanacağını 
görmekteyim  

Rusya lider putin bu güne kadar Esad 
büyük desktek verdi bundan sonra 
veririm verecek mi bunu görüp izleye
ceğiz  

 
Şam düşünüyor ve düşüyor  
Sağlıcakla kalın 

Suriye'nin güneyindeki Suveyda il 
merkezi, rejim güçlerine karşı örgütlenen 
yerel muhalif grupların kontrolüne geçti. 
Nüfusunun çoğunluğunu Dürzi topluluğu
nun oluşturduğu Suveyda'da, muhaliflerin 
rejim güçlerine yönelik taleplerinin ardın
dan yaşanan gelişmeler, bölgedeki güç 
dengelerinin değişmeye başladığını göster
diği şeklinde yorumlandı. 

Suriye genelinde muhalif grupların re
jime karşı elde ettiği kazanımlarla birlikte, 
ülke çapında kritik bölgelerde hareketlilik 
sürüyor. 

Yerel kaynaklardan edinilen bilgilere 
göre, bölgede etkin olan yerel muhalif gru
plar, rejim güçleriyle yaptıkları görüşmel
erde il genelinden çekilmelerini talep 
etmiş ve bu taleplerini yerine getirmeleri 
için 24 saat süre tanımıştı. Sürenin dol
masının ardından, muhalifler Suveyda il 
merkezinde kontrolü ele aldı. 

 
SURİYE’DE GELİŞEN OLAYLAR 
Suriye’de rejim karşıtı gruplar, son 

dönemde birçok bölgede ilerleme kaydetti. 
Halep ilinin batı kırsalında 27 Kasım’da 
rejim güçleriyle çatışmalar başlamış, 30 
Kasım itibarıyla Halep’in merkezinin 
büyük bir bölümü muhaliflerin kontrolüne 
geçmişti. Aynı gün, muhalifler tüm İdlib 
genelinde hakimiyet sağlamıştı. 

Rejim karşıtı gruplar, 5 Aralık’ta Hama 
kent merkezini de rejim güçlerinden 
alarak önemli bir kazanım elde etmişti. 
Stratejik öneme sahip Humus ilinin bazı 
yerleşim yerlerini ele geçiren muhalifler, 
burada ilerlemeye devam ediyor. 

Ürdün sınırındaki Dera ilinde ise 6 Ar
alık’ta başlayan operasyon sonucunda, 
muhalifler il merkezini rejim güçlerinden 
geri almayı başardı. 

Ayrıca, Suriye Milli Ordusu'nun Halep 
kırsalında 1 Aralık’ta başlattığı Özgürlük 
Şafağı Operasyonu kapsamında Tel Rıfat 
ilçe merkezi, terör örgütü PKK/YPG’den 
temizlenerek kontrol altına alındı.

Suriye’de son günlerde artan çatışmalar, 
Gazze’de devam eden insani krizin ulus
lararası gündemdeki yerini geriye itti. 
Suriye’nin kuzeyinde 27 Kasım’da Halep’in 
batı kırsalında başlayan rejim güçleri ile 
rejim karşıtı gruplar arasındaki çatışmalar 
hızla yayıldı. 

Birleşmiş Milletler Filistinli Mültecilere 
Yardım Ajansı (UNRWA), Gazze ve Batı Şe
ria’daki mevcut insani durumu ele alan 
kapsamlı bir rapor yayınladı. Raporda, 1 
Aralık itibarıyla insani yardımların 
Gazze’ye ana geçiş noktalarından güvenlik 
gerekçesiyle ulaştırılamadığı belirtildi. 

 
GAZZE’DE YAŞAM ŞARTLARI HIZLA 

KÖTÜLEŞİYOR 
UNRWA’nın raporunda, Gazze’de 

süregelen saldırıların temel hizmetlere er
işimi neredeyse imkânsız hale getirdiği 
ifade edildi. Elektrik kesintileri, su sıkıntısı, 
gıda güvenliği sorunları ve tıbbi hizmet
lerin yetersizliği gibi temel sorunların, 
bölge halkının yaşam koşullarını daha da 
kötüleştirdiği vurgulandı. 

Ajans, insani yardım için kritik 
önemdeki Kerem Şalom (Karem Abu 
Salem) geçiş noktasının güvenlik 

endişeleri nedeniyle kapatıldığını ve bu 
durumun yardım faaliyetlerini durma nok
tasına getirdiğini açıkladı. 

 

EN YÜKSEK ÇOCUK AMPUTE SAYISI 
GAZZE'DE 

UNRWA, bölgede insani yardım faaliyet
lerini sürdürebilmek için uluslararası 

toplumdan acil destek talep edildiğini 
ifade etti. Raporda, okulların ve has
tanelerin tahrip olması, sağlık hizmet
lerinin çökmesi ve temel gıda maddelerine 
ulaşımın giderek zorlaştığı belirtildi. Ra
porda yer alan verilere göre, Gazze’nin şu 
anda dünyada en yüksek çocuk ampute 
sayısına sahip olduğu ifade edildi. 

 
STRES, TRAVMA VE GÜVENSİZLİK EN 

BÜYÜK SORUNLAR ARASINDA 
Raporda ayrıca, uzun süredir devam 

eden çatışmalar ve kötüleşen yaşam 
koşullarının, Filistinlilerin psikososyal 
sağlığı üzerinde kalıcı etkiler bırakabile
ceği uyarısı yapıldı. Yüksek stres, travma 
ve güvensizlik, bölgedeki toplulukların 
karşı karşıya olduğu en büyük sorunlar 
arasında. 

 
UNRWA, bu zorlu koşullar altında, Fil

istinlilerin hem fiziki hem de ruhsal iyilik 
halini iyileştirmek için daha fazla kaynağa 
ihtiyaç duyulduğunun altını çizdi.

İsrail ordusunun Gazze Şeridi’nin orta 
kesimindeki Nusayrat Mülteci Kampı’nda 
gerçekleştirdiği saldırıda, aralarında 
çocukların ve kadınların da bulunduğu en 
az 20 Filistinli yaşamını yitirdi. Bombardı
manda hedef alınan "enNadi" ailesine ait 
ev tamamen yıkılırken, çevredeki yapılar 
da ciddi şekilde hasar gördü. 

 
ÇOCUKLAR VE KADINLAR KA

TLEDİLDİ 
Gazze’deki sağlık kaynakları, saldırıda 

hayatını kaybedenlerden 6’sının çocuk, 
5’inin kadın olduğunu açıkladı. Ayrıca, evin 
bulunduğu bölgede 46 kişi yaralandı. 
Görgü tanıkları, İsrail savaş uçaklarının 
bölgeyi bombalamasının ardından enkaza 
dönen evin yakınındaki yapıların da zarar 
gördüğünü ifade etti. 

Gazze Sivil Savunma ekipleri, enkaz al
tında kalan kayıp kişileri arama çalış

malarını sürdürüyor. 
 
GAZZE’DE YIKIM VE İNSANLIK DRAMI 

SÜRÜYOR 
İsrail’in 7 Ekim 2023’ten bu yana Gazze 

Şeridi’ne düzenlediği saldırılar, bölgedeki 
insani krizi her geçen gün daha da derin
leştiriyor. Son verilere göre, saldırılarda 
toplamda 44 bin 612 Filistinli yaşamını yi
tirdi. Bu kayıpların 17 bin 492’si çocuk, 11 
bin 979’u ise kadınlardan oluşuyor. Yaralı 
sayısı ise 105 bin 834 olarak kayıtlara 
geçti. 

Enkaz altındaki binlerce kişinin halen 
çıkarılamadığı ifade edilirken, sivil halkın 
sığındığı hastane, okul ve diğer kamu bi
nalarının da hedef alındığı belirtildi. 
Bölgedeki altyapı tahrip edilirken, ulus
lararası toplumdan İsrail’in saldırılarını 
durdurmak için daha etkili adımlar atıl
ması yönünde çağrılar yapılıyor.

Şam düşüyor mu ?

CİHAN SARAÇ

Musk’tan Trump’a 
250 milyon dolar
Amerikan seçim kanunları, bireysel 

bağışlar için sınır getirse de, uzun yıllardır 
tartışma konusu olan bir hukuki boşluk, 
bu sınırlamayı etkisiz hale getiriyor. "PAC" 
(Political Action Committee) adı verilen 
bağış organizasyonları aracılığıyla yapılan 
bağışların herhangi bir üst sınırı bulun
muyor. Elon Musk’ın Trump’ı desteklemek 
için yaptığı bağışlar da bu PAC’ler üz
erinden gerçekleşti. 

EN BÜYÜK KATKI: AMERİCA PAC 
Musk’ın bağışlarının en büyük kısmı, 

Trump destekçisi olan America PAC isimli 
organizasyona yapıldı. Musk, bu PAC’e 
toplamda 239 milyon dolar aktarırken, 
seçim sonrasında organizasyonun 
faaliyetlerini sürdürebilmesi için 4 milyon 
dolar daha bağışta bulundu. Bu katkı, 
Musk’ın seçim kampanyası sonrası 
süreçte de Trump’a olan desteğini 
sürdürdüğünü gösteriyor. 

DİKKAT ÇEKEN BİR DİĞER BAĞIŞ: 
RUTH BADER GİNSBURG PAC 

Musk’ın destek verdiği PAC’ler arasında 
en dikkat çekici olanlardan biri, geçen yıl 
hayatını kaybeden liberal Yüksek 
Mahkeme Yargıcı Ruth Bader Ginsburg 
adına kurulan PAC oldu. İsminin yanıltıcı 
olmasına rağmen bu PAC, Trump’ı 
destekleyen bir organizasyon. Ancak odak 
noktası, Trump’ın kürtaj konusundaki tu
tumunu yumuşatmak. Musk, bu organiza
syona 20 milyon dolarlık bağış yaptı. 

SALINCAK EYALETLERDE ETKİ 
ÇABASI 

Musk’ın bağışları yalnızca büyük 
PAC’lerle sınırlı kalmadı. Salıncak 
eyaletlerde etkili olmayı amaçlayan 
"Anayasayı Destekliyorum" adlı bir 
bildiriye imza atanlara toplamda 40,5 mi
lyon dolar dağıttığı ortaya çıktı. Bu çaba, 
seçim sonucunu belirleyebilecek kilit böl
gelerde seçmenler üzerinde etkili olma 
stratejisinin bir parçası olarak değer
lendirildi. 

MUSK’IN REKOR BAĞIŞLARI TAR
TIŞMA YARATTI 

Elon Musk’ın bu rekor bağışları, seçim 
kampanyalarına yapılan büyük çaplı 
bağışların demokrasiyi nasıl etkilediği 
konusunda yeni bir tartışma başlattı. 
Eleştirmenler, bu tür bağışların siyasi 
süreç üzerinde bireylerin orantısız bir 
etkiye sahip olmasına yol açtığını 
savunurken, destekçiler ise bunun birey
sel özgürlüklerin bir parçası olduğunu 
ileri sürüyor.
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Bolu'da bir akaryakıt istasyonundaekip aracını eline aldığı bezle en ince deta-yına kadar temizleyen polisin videosu sos-yal medyada gündem oldu. Polisin o anları-nı sosyal medyada gören bir oto yıkamacı,polis araçlarını ücretsiz yıkayacağını açık-ladı.Bolu'da sabah saatlerinde bir akaryakıtistasyonunda Bolu İl Emniyet Müdürlü-ğü'ne bağlı bir personel, kullandıkları ekiparacını yıkamaya başladı. Yıkamanın ardın-dan eline aldığı bezle aracını en ince deta-yına kadar silen polis memurunun o anlarıvatandaş kamerasına yansıdı. Vatandaşlartarafından ‘Devlet malına sahip çıkıyor'başlığı ile görüntü sosyal medya hesapla-rında paylaşıldı. Görüntüler kısa süre içeri-sinde sosyal medyada binlerce yorum vebeğeni aldı. Olumsuz yorumları gören otoyıkamacı Vural Sokuluoğlu, polis araçlarınıücretsiz yıkayacağını açıkladı.
“devletimizin, polisimizin araçlarını

ücretsiz yıkarız”Günde 1-2 polis aracını ücretsiz bir şe-kilde yıkayabileceklerini dile getiren VuralSokuluoğlu, “Elimizden geldiğince günde1-2 polis aracını yıkarız. Olumsuz yorum-lar bizi de üzdü. Bize hizmet eden insanlar,polisler. Yani biz de elimizden geldiğinceonlara yardımcı olmaya çalışırız. Gönül ra-hatlığıyla buraya gelebilir polislerimiz. Otoyıkama 400-500 lira civarında. Yardımcıolacağız. Devletimizin, polisimizin araçları-nı ücretsiz yıkarız” dedi.

Bolu'da polis 
memurunun araç

yıkadığını gören oto
yıkamacıdan örnek

davranış

Mardin'in Nusaybin Kaymakamlığıtarafından “Sevgi Varsa Engel Yoktur” slo-ganıyla Engelliler Haftası kapsamında far-kındalık programı düzenlendi.Programda konuşan Nusaybin Kayma-kamı Evren Çakır, etkinliğin amacının en-gelli bireylerin yaşam standartlarını iyileş-tirmek ve toplumda farkındalık oluştur-mak olduğunu belirtti. Çakır, “Bugün, kamukurumları, sivil toplum kuruluşları, basınmensupları ve Nusaybin'deki engelli birey-lerimizle bir araya gelip birlikteliğimizigüçlendiriyoruz. Sevgi varsa engel yoktursloganıyla ilerliyoruz. Özellikle engelli kar-deşlerimizin hayat kalitelerini, hayat stan-dartlarını iyi hale getirmek hepimizin gör-evi ve sorumlulukları arasındadır. Bizlerindesteği, yardımları ve kolaylıkları ile onlariçin engel olmayacağını düşünüyorum.Emeği geçenlere ve katılımcılara teşekkürediyorum” dedi.Programa katılan engelli bireylerdenEsma Başar, Kaymakam Çakır'a teşekkür-lerini ileterek, böyle bir etkinlikte yer al-maktan büyük mutluluk duyduğunu ifadeetti.Engelli birey Nezirhan Bilgin ise “Birgün bile olsa hatırlanmak bizim için çokönemli. Biz kendimizi engelli olarak gör-müyoruz. Engeli bizlere yaşatan kişiler, en-gel olarak gördüğümüz insanlardır” şeklin-de konuştu.

Mardin'de “Sevgi
Varsa Engel Yoktur”

farkındalık 
programı düzenlendi

Karşıyaka Güneşli Günler Çocuk
Gelişim Merkezi coşkuyla açıldı

deniZli Büyükşehir Belediyesi,çocukların eğitimine katkı sağlamak,çalışan anneler ile ekonomik durumukısıtlı aileleri desteklemek amacıylabaşlattığı Güneşli Günler Gelişim Mer-kezleri projesine bir yenisini daha ek-ledi. Bu kapsamda, Karşıyaka GüneşliGünler Çocuk Gelişim Merkezi düzen-lenen törenle hizmete açıldı. TöreneDenizli Büyükşehir Belediye BaşkanıBülent Nuri Çavuşoğlu, BaşkanvekiliAli Marım, Honaz Belediye BaşkanıYüksel Kepenek, Genel Sekreter Bü-lent Bozbaş, DESKİ Müdürü EgemenEmre Beşli, , ilçe belediye başkanları

CHP Denizli il ve ilçe yönetimleri, da-vetliler ve çok sayıda vatandaş katıldı.Karşıyaka Güneşli Günler ÇocukGelişim Merkezi’nin açılış konuşması-nı gerçekleştiren Denizli BüyükşehirBelediye Başkanı Bülent Nuri Çavu-şoğlu, 5 Aralık Dünya Kadın Haklarıve Türk kadınlarına seçme ve seçilmehakkı tanınmasının yıl dönümüne it-hafen, kadınların daha özgürleşebil-mesi için bu tarz projelerin çokönemli olduğunu belirtti.
“kadınlarımızın sosyal hayatın

içerisinde olmasını sağlayacak bir
proje gerçekleştirdik”

Başkan Çavuşoğlu, konuşmasınışöyle sürdürdü: “Kadınlarımıza seç-me ve seçilme hakkı tanınmasının yıldönümünde, kadınlarımızın özgürle-şebilmesini sağlayacak, kadınlarımı-zın dört duvarın arasında değil, ço-cuklarına bakmak zorunda olan bi-reyler değil, iş hayatında, sosyal haya-tın içerisinde olmasını sağlayacak Gü-neşli Günler Çocuk Gelişim Merkezihizmetini başlattık. Sosyal hayata ka-tılmak isteyen kadınlarımızın, iş haya-tına katılacak olup da ekonomik şart-ları nedeniyle çocuklarına bakmakzorunda olan kadınlarımızın artık

elinden tutma borcumuzu, bugün birnebze olsun ödemenin mutluluğunuyaşıyoruz.”
Başkan Çavuşoğlu miniklerle

bir araya geldiBaşkan Çavuşoğlu, göreve başla-dıkları günden bu yana hayata geçir-dikleri sosyal belediyecilik projelerinitek tek anlattı. Konuşmanın ardındanKarşıyaka Güneşli Günler Çocuk Mer-kezi’nin açılış kurdelesi dualarla ke-sildi. Daha sonra Çocuk Gelişim Mer-kezi’nde eğitim gören minikler ile biraraya gelen Başkan Çavuşoğlu, çocuk-ların oyunlarına eşlik etti.

Denizli Büyükşehir Belediyesi, sosyal belediyecilik projeleri kapsamındatamamladığı Güneşli Günler Çocuk Gelişim Merkezleri’ne bir yenisinidaha ekledi. Karşıyaka Güneşli Günler Çocuk Gelişim Merkezi gerçekleş-tirilen açılış töreni ile hizmete sunuldu. Merkezin, çalışan annelere ileekonomik zorluk çeken ailelere destek olması amaçlanıyor.

Adilcevaz KYK öğrencileri ile 
‘Sabah namazı buluşması'

Sağlık müdüründen "boş
ambulans neden siren 

çalıyor" tepkilerine cevap
Zonguldak'ta acil sağlık hizmetlerinde tra-fikte ambulansın geçiş önceliğine özen gösterilmesiamacıyla başlatılan "Fermuar Sistemi ile Yaşama YolVer" sisteminin tanıtımı yapıldı. İl Sağlık Müdürü Er-tuğrul Güner, "'Ambulans boş ama yine de sirenleriniçalarak gidiyor' deniliyor. Boş ama hasta almaya gi-diyor. Aslında hasta almaya giderken daha çok aceleediyor. Bir sağlık personelinin hastaya müdahale et-mesi bekleniyor. Lütfen ambulans gördüğünüzdeona yol verin" dedi.Zonguldak'ta acil sağlık hizmetlerinde trafikteambulansın geçiş önceliğine özen amacıyla başlatı-lan "Fermuar Sistemi ile Yaşama Yol Ver" lansmanıyapıldı. Aile ve Sosyal Hizmetler İl Müdürlüğ ütop-lantı salonundaki lansmana İl Jandarma KomutanıKıdemli Albay Barış Cücen, İl Emniyet Müdür Yar-dımcısı Selçuk Yılmaz, AFAD İl Müdürü Ahmet Gün-gör, Şoförler Odası Başkanı Osman Bahar, kamu vekurum yöneticileri ile öğrenciler katıldı. Saygı duru-şunda bulunulmasının ardından İstiklal Marşı'nınokunduğu programın açılış konuşmasını İl SağlıkMüdürü Uzman Doktor Ertuğrul Güner yaptı. Güner,hasta taşıyan ambulanslar kadar hastaya gitmek içinçaba sarf eden sağlık görevlilerine de yardımcı olun-ması gerektiğine vurgu yaptı.Kendisine zaman zaman "Ambulans boş amayine de sirenleri çalarak gidiyor" denildiğini hatırla-tan Güner "'Niye siren çalıyor?' diye sitem etmeyin.Hastaya ulaşmak için çok aceleci davranıyoruz"dedi.Şehir merkezinde ve kırsal kesimde hastaya

ulaşmak için mücadele verdiklerini ifade eden Gü-ner, "Aralık ayının ilk haftası Acil Sağlık HizmetleriHaftası olarak kutluyoruz. Her gün mutlaka hepimizbir ambulans sesi duyuyoruz. Belki duyduğumuzdaiçimiz 'cız' ediyor. Kendimize 'acaba içinde kim var'diye soruyoruz. Sevdiklerimiz mi? Zonguldak oldu-ğu için birkaç ambulans geçince 'Maden kazası mıoldu' diye düşünüyoruz. Hep böyle bir kuşkuyla, hü-zünle belki de biraz panikleyerek içimizden geçiri-yoruz. Ama biliyoruz ki ambulansın içinde bir hastavar yada ambulans bir hasta almaya gidiyor. Bazı dö-nem bana ulaşılıyor. 'Ambulans boş ama yine de si-renlerini çalarak gidiyor' deniliyor. Boş ama hasta al-maya gidiyor. Aslında hasta almaya giderken dahaçok acele ediyor. Bir sağlık personelinin hastaya mü-dahale etmesi bekleniyor. Bu nedenle de boşken de'niye siren çalıyor' diye sitem etmeyin. Biz hastayaulaşmak için hastaneye getirmekten çok daha acele-ci davranıyoruz. Çünkü yaşam ile ölüm arasındakiçizgi çok ince bir çizgi. Üç dakika beyninize kan git-mediği zaman beyin ölümü gerçekleşiyor. Ve hayatı-mızı bundan sonra geri çevirmemiz çok zor oluyor.Şehir merkezlerinde hedefimiz bize çağrı düştüktensonra 10 dakika içerisinde kırsalda da 30 dakika içe-risinde ulaşmak. Kırsalda bunu sağlama oranımızdaha yüksek. Ama şehir merkezinde bu oranı sağla-makta çok zorlanıyoruz. Çünkü şehir içi trafiğimiz sı-kışık. Araçlarımız ilerlemekte çok zorluk çekiyorlar.Lütfen ambulans gördüğünüzde ona yol verin. Am-bulansa verdiğiniz yol aslında bir hayata yol ver-mektir" ifadelerine yer verdi.

Bitlis'in Adilcevaz İlçe Müftü-lüğü tarafından Kredi Yurtlar Kuru-mu'nda (KYK) kalan öğrencilere yö-nelik 'Sabah namazı buluşması' et-kinliği düzenlendi.Gençlik Spor Bakanlığı KrediYurtlar Kurumu Bitlis'in AdilcevazKYK Müdürlüğü ile İlçe Müftülüğüorganizasyonu ile yurtta kalan öğ-rencilere yönelik ‘Sabah namazı bu-luşması' programı gerçekleştirildi.Adilcevaz Alacaatlı Camii'nde kılı-nan namaz programına öğrencilerile mahalle sakinlerinin yanındaİlçe Müftüsü Erkan Karaca ile KYKMüdürü Özcan Beşkardeş katılımsağladı. Namaz öncesinde Kuran'ıKerim tilaveti yapıldı. Namazdansonra İlçe Müftüsü Erkan Karacavaazında gençliğin öneminden he-yecanından millî ve manevî değerle-

rimize ve ülkemize yapacakları kat-kılarından bahsetti. Daha sonrayurt müdürlüğü tarafından öğrenci-lere ve cami cemaatine kahvaltı ik-ram edildi. Konuyla ilgili açıklama-da bulunan Yurt Müdürü Özcan Beş-kardeş, “İlçe müftülüğü ile birlikteöğrencilerimize sabah namazı prog-ramı düzenledik. Öğrencilerimiz bi-zim için kıymetlidir. Bu gençlerimi-zin zamanlarını daha iyi ve verimligeçirebilmeleri için yurt müdürlüğümanevi danışmanlığı ve eğitim biri-mimizle birlikte haftalık aylık ve yıl-lık faaliyetler dahilinde programlarıyapıyoruz. Kalbe dokunmayan herşey eksik kalır. Bizler gençlerimizinkalbine dokunurken onların heye-canı, samimiyeti bize bu güzel faali-yetleri yapmamız için keyif veriyor”dedi.
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AyDın'ın Efeler ilçesinin eski yerle-şim yerlerinden olan ve Hasır Pazarıolarak bilinen mevkii, modern dünyayainat ayakta kalmaya çalışıyor. Kaybol-maya yüz tutmuş zanaatların yaşatıl-maya çalışıldığı mevkiinin esnafları isegerçekleştirdikleri mezatlar ile bölge-nin tekrar canlanması için çaba sarfediyor. Bölgenin İstanbul'un Kapalı veMısır Çarşısı, İzmir'in Kemeraltı Çarşısıgibi gözde çarşılardan biri olmaya adayolduğuna dikkat çeken bölge esnafı,Gümrük Önü Çarşısı'nın da korunarakyarım kalan restorasyonların tamam-lanmasını istediler.

Çocukluğunun geçtiği sokakta açtığıçay ocağı ile hayalindeki işini kuran çar-şı esnaflarından Sinan Çepni (41) isesokağın nostaljik günlerine dönmesiiçin harekete geçti. Çepni, çarşının mer-kezi konumundaki meydanda ticariamaç gütmeden başlattığı mezat günle-ri ile sokağın eski sosyal hayatına ka-vuşmasına katkı sağlamayı hedefliyor.Tarihi çarşıyı yapısını bozmadanAydın'ın kültürel yapısına tekrar kazan-dırmak istediklerini ifade eden Çepni,açtıkları mezatla birlikte sokağın can-lanmaya başladığını ifade ederek “Butarihi çarşımızı eski günlerine kavuş-

turmak, tekrar canlandırmak istedik.Eski ticaretini, eski sosyal ortamını,nostaljik halini yakalasın istiyoruz. Bu-nun için böyle bir fikir çıktı aklımdan.Çocukluğum da zaten bu çarşıda geçti.Doğduğum günden beri buradayım. Es-kiden bu meydan da ayı oynatıldığınıda bilirim, salatalık soyulup satıldığını,elma şekercilerinin, pamuk şekercileri-nin gezdiğini de bilirim. Tekrar o nos-taljik, Osmanlı tarzı bir havasına geridönsün istiyoruz. Zaten burası eski ker-vansaray bölgesi. Kervansarayın birkolu buradan geçiyormuş, ticaret yoluy-muş. Onları tekrar canlandırmak için

böyle bir fikirle yola çıktık. Şimdi me-zatlarımız gayet güzel gidiyor. Burası-nın canlandırılması için belediyelerin,kurumların da yardımlarını bekleriz.Sonuçta Aydın'ın kültür ve sanatına yö-nelik bir faaliyet oluyor buradaki çalış-malarımız. İnsanlar bu bölgeyi tanısıngörmeyenler gelip görsün istiyoruz. Buçarşının öneminin bilinmesini istiyo-ruz. Arkamızda tarihi Gümrükönü Çar-şısı var ama ‘Yıllardır Aydın'dayız bu ta-rihi binaydı görmedik' diyenlerle dekarşılaşıyoruz. Amacımız Aydın'ın eneski esnaf sokağını tanıtmak ve bu so-kağı Aydın'ın kültürüne, yapısı bozul-madan tekrar kazandırmak. O nostaljiyitekrar geri getirmek” dedi.
“ticari amaç gütmüyoruz”Ticari amaç gütmeden mezatlarıgerçekleştirdiklerini ve yardımlaşmayıpekiştirdiklerini ifade eden Çepni; “Bu-rada mezatı ticari amaç gütmeden yapı-yoruz. Ev hanımları da mezatımıza ka-tılabiliyor. Yardımlaşma, dayanışma,sosyallik ve kullanılmayan eşyalarınfarklı bir şekilde değerlendirilmesi,başka insanlara yararı olması için yapı-yoruz. Amacımız tamamen sosyalleşipbirbirimize destek olmak. Aşırı derece-de ticari amaç gütmeden bu işi yapıyo-ruz. Sadece burada içilen çayın kahve-nin yenilen yiyeceklerin parasını çıkar-mak amacımız. Yani ortada dönen mas-rafı çıkarmaya yönelik ticaretimiz olu-yor. Çok yüksek meblağlar kazanmaderdinde değiliz” şeklinde konuştu.
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sivAs'tA ürettiği bıçaklarla dikkatleriüzerine çeken Emre Göçeri, Şam çeliğin-den kılıç üretti. Rengi, dokusu ve görüntü-sü ile dikkat çeken kılıcı 11 günde tamam-layan Göçeri, kılıca 110 bin TL fiyat biçti.Bıçak ustası Emre Göçeri, adını Suri-ye'nin başkentinden alan Şam çeliğindenkılıç üretti. 4. yüzyıldan itibaren yaygın ola-rak kullanılan kılıçlardan üretmek isteyenGöçeri, kılıcın sapında ise bakır kullandı.Damarlı görüntüsü, esnek ve keskin yapısıöne çıkan ve görüntüsü ile dikkat çeken kı-lıç, tamamen el emeği ile 11 günde üretildi.Kılıcın çeliğinin 275 kat dövüldüğünü ifadeeden Göçeri, el emeği göz nuru olan kılıcı110 bin TL'den satışa çıkardı. Damascusolarak da bilinen çeliği, Sivas bıçağında dakullanacağını ifade eden Göçeri, “Biz Da-mascus'u koç boynuzu ile birleştirmeyi dü-şünüyoruz” dedi.
“sivas bıçağına da yeni bir soluk ka-

tacak”Damascus çeliğinin çok eskiye dayananbir geçmişi olduğunun altını çizen EmreGöçeri, “Aslında 4. yüzyılda başlayan amaşanını savaşların çok sık olduğu dönemde11. yüzyılda alan bir kılıç ürettik. Bu çeliğinadı Şam'ın eski ismi olan Damas'tan geli-yor. 2 veya 3 çeliği kaynatarak ve şahmer-danda 275 kat döverek yaptığımız kılıcısergilemek istedik. İlk aşamada bu çok gü-zel oldu ama eksiklerimiz çok. İçindeki ka-rışım çelikleri bulana kadar çok zorlandık.275 kat dövmek çok zahmetli bir iş. Amasonucu çok güzel oldu. Kılıcımızı 11 gündedöverek yapabiliyoruz ama malzemeleribulmak çok zahmetli. Bunun her tarafındabir el emeği var. Biz bu kılıç için 110 bin TLgibi bir rakam düşündük. Sivas ürünleriiçin de bir düşüncemiz, çalışmamız var. Da-mascus'u biz koç boyunuzu ile birleştirme-yi düşünüyoruz. Onun için de 12,13 taneçeliğimiz hazır. Çok yakın zamanda onu dagörücüye çıkartacağız” dedi.

Sivaslı usta Şam 
çeliğinden kılıç üretti,

110 bin TL'lik kılıç 
görüntüsüyle 

hayran bırakıyor

kÜtAhyA'nın Tavşanlı ilçesindekiTavşanlı Höyük'te yapılan kazılar, 3 bin200 yıllık geçmişe dair önemli keşifler or-taya çıkardı.Tavşanlı Belediyesi ve bir porselen fir-masının destekleriyle sürdürülen kazılar-da, arkeologlar tarafından delici alet, taş-tan yapılmış boğa biçimli kolye ucu vetunçtan cımbız gibi dikkat çekici eserlergün yüzüne çıkarıldı.Eserlerin, yangına maruz kalmaları sa-yesinde oldukça iyi korunmuş olduğu be-lirtildi. Uzmanlar, bu buluntuların bölgenintarihine dair yeni ipuçları sunduğunu vegeçmiş medeniyetlerin yaşamına ışık tut-tuğunu ifade etti.Tavşanlı Höyük, yapılan bu kazılarlaAnadolu'nun en dikkat çekici arkeolojikkazı alanlarından biri haline geliyor. Uz-manlar, bölgedeki çalışmaların hem bilim-sel hem de kültürel açıdan büyük önem ta-şıdığını vurguluyor.

Tavşanlı Höyük'te 
3 bin 200 

yıllık tarihe 
ışık tutan eserler

bulundu

Seçer: "Kültür ve
sanatın her zaman

destekçisi 
olacağız"

Aydın'ın en eski esnafsokaklarından olan tari-hi çarşının eski günleri-ne dönmesi için başlat-tıkları mezat etkinliği ileçaba sarf ettiklerini be-lirten çarşı esnafların-dan Sinan Çepni; “Ama-cımız Aydın'ın en eskiesnaf sokağını tanıtmakve bu sokağı Aydın'ınkültürüne, yapısı bozul-madan tekrar kazandır-mak” dedi.

Tarihi çarşı ayağa 
kalkacağı günü bekliyor

'Bir Hikaye Bir Neşe' 
projesi özel çocuklara

sevinç oldu
sAkAryA Büyükşehir Bele-diyesi'nin ilk ve ortaokul öğren-cilere yönelik projesi 'Bir Hika-ye Bin Neşe' bu hafta anlamlıbir buluşma gerçekleştirdi.Adapazarı Özel Eğitim Anaoku-lu’na konuk olan Sakarya Bü-yükşehir Belediyesi ekibi mi-niklere kukla gösterisiyle tebes-süm oldu.Sakarya Büyükşehir Beledi-yesi Sosyal Hizmet Daire Baş-kanlığı Aile ve Çocuk HizmetleriŞube Müdürlüğü anlamlı bir et-kinliğe daha imza attı. Her haftailk ve ortaokul öğrencileriylebuluşan 'Bir Hikaye Bin Neşe'projesi bu hafta öze' çocuklarlabir araya geldi. 3 Aralık DünyaEngelliler Günü’nde AdapazarıÖzel Eğitim Anaokulu’nu ziya-ret eden Sakarya BüyükşehirBelediyesi ekibi, keyifli bir gün-de başrol oldu. Burada özel ihti-yaçlı miniklerle bir araya gelenSakarya Büyükşehir Belediyesi,yüzlerde tebessüm oluşturdu.4-6 yaş arası çocukların eğitimgördüğü okulda engelsiz yürek-lere kukla gösterimi yapıldı vebilgilendirirken eğlendiren birsağlık sunumu yapıldı. Çocuklarağız ve diş sağlığını korumakiçin yapmaları gerekenleri, eğ-lenceli bir sunumla öğrendiler.Renkli etkinlik, çocuklara dişfırçası hediyesiyle son buldu.

Girne Üniversitesi Hukuk Fakültesi De-kan Vekili ve Yakın Doğu Üniversitesi HukukFakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Eylem ÜmitAtılgan, Türkiye Gazeteciler Cemiyeti’nin Se-dat Simavi Ödülleri’nde 2024 Yılı “Sosyal Bi-limler Araştırma Ödülü”ne layık görüldü.Girne Üniversitesi Hukuk Fakültesi DekanYardımcısı ve Yakın Doğu Üniversitesi HukukFakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. Eylem ÜmitAtılgan, “Haksız Tahrik: Bir Erkeklik Hakkı”adlı kitabıyla Türkiye Gazeteciler Cemiyeti’ninSedat Simavi Ödülleri’nde “Sosyal BilimlerAraştırma Ödülü”ne layık görüldü.Doç. Dr. Eylem Ümit Atılgan, ödül alan“Haksız Tahrik: Bir Erkeklik Hakkı” adlı kita-bıyla; Türkiye’deki kadın cinayetleri davaları-na odaklanarak, “haksız tahrik” kavramınınyargı süreçlerini nasıl etkilediğini derinleme-sine ele aldı. Mahkeme etnografisi yöntemiylehazırlanan kitap, hukuk sistemindeki toplum-sal cinsiyet eşitsizliklerini gözler önüne seri-yor. Doç. Dr. Eylem Ümit Atılgan’ın ödül alankitabı, toplumsal cinsiyet adaletine katkı sağ-lamak adına önemli bir kaynak olarak değer-lendiriliyor.
Doç. Dr. eylem Ümit Atılgan kimdir?Doç. Dr. Eylem Ümit Atılgan, 1997’de An-kara Üniversitesi Hukuk Fakültesi’nden me-zun oldu. Hukuk Felsefesi ve Sosyolojisi Ana-bilim Dalı’nda yüksek lisans ve doktora eğiti-mini tamamlayan Doç. Dr. Eylem Ümit Atıl-

gan, doktora tezini ise suça karışmış çocukla-rın sosyal ortam ve ceza ehliyeti üzerine ya-parak Türkiye Sosyal Bilimler Derneği tarafın-dan “Genç Bilim İnsanı Ödülü”ne layık görül-dü. Almanya, İtalya ve Türkiye’de çeşitli üni-versitelerde araştırmalar yapan ve dersler ve-ren Doç. Dr. Eylem Ümit Atılgan’ın Mithat San-car ile birlikte kaleme aldığı “Adalet Biraz EsGeçiliyor” adlı kitap, Türkiye’deki en kapsamlıyargı sosyolojisi araştırmalarından biri olarakkabul ediliyor.Adalet Bakanlığı ve diğer kamu kurum-larına strateji belirleme süreçlerinde danış-manlık yapan Doç. Dr. Eylem Ümit Atılgan,

aynı zamanda BM, UNICEF ve Dünya Ban-kası gibi uluslararası kuruluşlarda kadın veçocuk hakları projelerinde çalıştı. Hukukklinikleri ve şiddet mağdurlarına yönelikhizmetler konusunda da aktif olan Doç. Dr.Eylem Ümit Atılgan, 2010-2017 yılları ara-sında Ankara Üniversitesi’nde cinsel şiddet-le mücadele alanında görev aldı. 2017 yılın-dan itibaren Yakın Doğu Üniversitesi ve Gir-ne Üniversitesi’nde öğretim üyeliği yapanDoç. Dr. Eylem Ümit Atılgan, “Hukuk Sosyo-lojisi”, “Toplumsal Cinsiyet Eşitliği ve Ayrım-cılık Hukuku” gibi dersler vermeye devamediyor.

Doç. Dr. Eylem Ümit 
Atılgan'a Sedat Simavi 

Ödülleri'nde büyük ödül

Mersin Büyükşehir Belediye BaşkanıVahap Seçer, Büyükşehir Belediyesinin dedestekleriyle düzenlenen ‘Mersin ÇağdaşSanat Fuarı’nın açılışına katılarak sanatse-verlerle buluştu. Açılışta Başkan Seçer’e‘Mersin kültür sanat hayatına destek onurödülü’ verildi. Yenişehir Fuar Merkezi’nde5-8 Aralık 2024 tarihlerinde gerçekleştiri-lecek olan ve genç yeteneklerin eserlerinisanatseverlere sergilediği fuar, sanat belle-ğine katkı sağlayarak geniş kitlelere ulaş-mayı hedefliyor. Uluslararası alanda büyükbaşarılara imza atmış ünlü ressamlarıneserlerinin sanatseverlerle buluşacak ol-duğu fuarda, çeşitli sanat atölyeleri ve ser-giler gerçekleştirilip söyleşiler, paneller vekonserler düzenlenecek. Fuarda yurtiçi veyurtdışından sanatçıların resim, heykel, se-ramik, özgün baskı, video sanatı gibi çağ-daş sanatın farklı dallarından bin 500’e ya-kın eseri, 35 sanat galerisinin katılımıylasanatseverlerle buluşacak.
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İSTGÜVEN’DEN 
YÖNETİCİ 

 ADAYLARINA 
SINAV 

‘SEN OKU DİYE’ İBB’DEN 300 MİLYON LİRA DESTEK 
10 

İBB’nin İstanbullu çocuk
ların eğitimde eşitlenmesi için 
hayata geçirdiği "Sen Oku Diye" 
projesinde ödemeler başladı. 
Şehit çocuğu, yetim, öksüz ve 
engelli öğrencilerin eğitimleri 
için sağlanan destek ile 100 bin 
öğrenciye 3 bin TL olmak 
üzere toplamda 3 milyon lira 
maddi katkı sağlandı. 
İstanbul Büyükşehir 

Belediyesi (İBB), İstanbul’da 
ikamet eden ve çeşitli neden
lerle desteklenmesi gereken 
öğrencilerin güçlenmesi için 
‘Sen Oku Diye Eğitim Desteği’ni 
hayata geçirdi. İstanbul’daki 
ilkokul, ortaokul, lise ve iy
ileştirme merkezlerinde eğitim 
ve öğrenim gören engelli, şehit 
çocuğu veya ebeveyn kaybı 
yaşamış öğrencilerin 
tamamına durumlarını bel

gelemek koşuluyla, yılda bir 
kere nakdi destek yapılıyor.  

1 Kasım itibariyle başvuru 
tarihi sona eren ‘Sen Oku Diye 
Eğtim Desteği’ ödemeleri 
ailelerin hesaplarına yatırıl
maya başlandı. 2024 yılında 
öğrenci başına 3 bin lira olacak 
şekilde 100 bin öğrenciye 
toplamda 300 milyon TL 
eğitim desteği sağlandı.  

 
DESTEK GEÇEN YILA GÖRE 

YAKLAŞIK 5 KAT ARTTI 
2019 yılında ‘Sen Oku Diye 

Eğitim Desteği’ne, her öğren
ciye 300 lira olmak üzere 91 
bin 458 öğrenciye toplamda 27 
milyon 437 bin 400 lira destek 
verildi. 2020 yılında 78 bin 
797 öğrenciye 300 lira olacak 
şekilde toplam 23 milyon 639 
bin 100 lira destek verildi. 

2021 yılında 80 bin 166 öğren
ciye 300 lira olacak şekilde 
toplamda 24 milyon 49 bin 
800 lira ödeme yapıldı. 2022 
yılında 82 bin 942 öğrenciye 
kişi başı 500 lira olacak şekilde 
toplamda 41 milyon 471 bin 
lira destek verildi. 2023 yılında 
83 bin 162 öğrenciye, kişi başı 
750 lira olacak şekilde 
toplamda 62 milyon 371 bin 
500 lira destek verildi. 2024 
yılında ise, bir önceki seneye 
kıyasla eğitim desteği 5 kat 
artırılarak; 100 bin öğrenciye 
kişi başı 3 bin lira olmak üzere 
toplamda 3 milyon lira nakdi 
destek sağlandı.  

Böylece 20192024 yılları 
arasında ‘Sen Oku Diye Eğitim 
Desteği’ projesine toplamda 
478 milyon 968 bin 800 lira 
destek verildi. 

İstanbul Büyükşe
hir Belediyesi 
Hizmet ve İletişim 
Grubu iştirak
lerinden İSTGÜVEN 
AŞ, İstanbul’daki 
güvenlik hizmet
lerini daha da 
güçlendirmek 
amacıyla önemli bir 
adım attı. İlk kez 
geniş kapsamlı bir 
ölçme ve değer
lendirme sınavı 
düzenleyen İST
GÜVEN AŞ, yönetici 
ve yönetici adayı bin 
600 İSTGÜVEN özel 
güvenlik görevlisi 
için sınav yaptı. 
İSTGÜVEN AŞ, İs

tanbul’un güvenliği 
için 1200 farklı nok
tada, 10 bini aşkın 
özel güvenlik 
görevlisi ile 7 gün 24 
saat görev yapıyor. 
Şehirdeki güvenliğin 
sağlanması ve yaşam 
kalitesinin artması 
için çalışan güvenlik 
görevlileri, yapılan 
sınavlarla mesleki 
yetkinliklerini 
geliştirme fırsatı da 
buluyor. İSTGÜVEN 
AŞ, kariyerine yö
netici olarak devam 
etmek isteyen ve hali 
hazırda yönetici 
pozisyonunda bulu
nan güvenlik 
görevlileri için sınav 
düzenledi. Bu sınav, 
yönetici pozisyonun
daki güvenlik 
görevlilerinin 
yetkinliklerini 
değerlendirmekle 
kalmayıp aynı za
manda yönetici 
potansiyeli taşıyan 
bireylerin gelişimini 
desteklemeyi de 
hedefledi. 

Yönetici ve Yö
netici Adayı Ölçme 
ve Değerlendirme sı
navında bin 600 
güvenlik görevlisine; 
sözel yetenek 
yetkinlik, durumsal 
farkındalık, algısal 
dikkat ve doğruluk, 
olaylar arası örüntü
ilişki kurma
kavrama, özel 
güvenlik mevzuat 
bilgisi ve vaka analizi 
başlıklarından 
toplamda 148 soru 
yöneltildi. 
İSTGÜVEN AŞ 

olarak Türkiye 
Belediyeler Birliği ve 
İstanbul Büyükşehir 
Belediye Başkanımız 
Sayın Ekrem 
İmamoğlu’nun 
liyakati önceleyen 
şeffaf yönetim an
layışı vizyonu ile çık
tığı bu yolda en 
büyük amacımız; 
hizmet kalitemizi 
günden güne bir üst 
seviyeye çıkartarak 
İstanbul’a ve İstan
bullu vatan
daşlarımıza karşı 
olan tüm sorumlu
luklarımızı en iyi 
şekilde yerine ge
tirebilmek diyen İST
GÜVEN AŞ Genel 
Müdürü Murat 
Emrah YILDIRIM, 
“Tüm bunları 
sağlarken en büyük 
kaynağımız 
kuşkusuz; gece
gündüz demeden İs
tanbul’un 1200 
noktasında özel 
güvenlik görevlisi 
olarak çalışan mesai 
arkadaşlarımızdır. 
Yöneticiler olarak 
mesai 
arkadaşlarımızı 
geliştirmek, yetkin
likleri, bilgileri ve be
cerileri 
doğrultusunda so
rumluluklarını art
tırmak ve insan 
kaynağını doğru kul
lanmak birincil 
görevlerimiz 
arasında” ifadelerini 
kullandı.

BASKI MALZEMESİ MAL ALIM İŞİ 
MALTEPE BELEDİYESİ BASIN VE YAYIN MÜDÜRLÜĞÜ 

BASKI MALZEMESİ MAL ALIM İŞİ mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu 
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda 
EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/1682509 
1-İdarenin 
a) Adı:MALTEPE BELEDİYESİ BASIN VE YAYIN MÜDÜRLÜĞÜ 
b) Adresi:FEYZULLAH mah. BAĞDAT cad. no: 292 34843 maltepe MALTEPE/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2164589999 - 2164416204 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı:BASKI MALZEMESİ MAL ALIM İŞİ 
b) Niteliği, türü ve miktarı:Maltepe Belediyesi Baskı Atölyesinde Kullanılmak Üzere 18 Kalem 

Muhtelif Dijital Baskı Malzemesi Alımı 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:Maltepe Belediye Başkanlığı' nın Başıbüyük Mahallesinde 

bulunan Baskı Merkezi Deposu (Başıbüyük Mah. Başıbüyük Cad. No:5 Maltepe / İSTANBUL) 
ç) Süresi/teslim tarihi:- İhale konusu malzemeler, Mal Alımları Muayene ve Kabul Yönet-

meliğindeki esaslar çerçevesinde, İdarenin yazılı talimatının Yükleniciye tebliğinden itibaren 45 
takvim günü içinde tek parti halinde teslim edilecektir.  
- Teslim sırasında uygun bulunmayan mallar, yenileriyle değiştirilmek üzere Yükleniciye iade 

edilecek ve bu malların kabul işlemi uygun mallar teslim edilinceye kadar yapılmayacaktır.  
- İdare istediği taktirde Yükleniciden teslim edilecek malzemelere ait numune örnekleri isteye-

bilir. Numuneler, teknik şartnameye uygunluğu açısından 2 iş günü içerisinde İdare tarafından 
onaylanacak olup, numunelerin teslim ve uygun bulunma süresi teslim süresine dahildir.  
- Son teslim tarihinin tatil gününe rastlaması halinde iş bu süreyi takip eden ilk iş günü mesai 

bitimidir. 
d) İşe başlama tarihi:Sözleşme imzalanma tarihi işe başlama tarihi olarak kabul edilecektir. 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:25.12.2024 - 11:00 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Maltepe  
Belediye Başkanlığı Destek Hizmetleri Müdürlüğü 9. Kat - Feyzullah Mah., Bağdat Cad., No: 

292 Maltepe / İstanbul 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz. 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen isteklilerden Kanunun 

38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2134515

BAKIM VE ONARIM HİZMETİ ALINACAKTIR 
DEVLET HASTANESİ-BAŞAKŞEHİR SAĞLIK BAKANLIĞI 

BAKAN YARDIMCILIKLARI 
Hastanemiz 2025 Yılı Alınamayan Periyodik Bakım, Onarım, Kontrol ve Ölçümleme (Sarf 

Malzeme ve Yedek Parça Hariç) Yapılması İşi hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 
19 uncu maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik or-
tamda EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır: 
İKN:2024/1701227 
1-İdarenin 
a) Adı:DEVLET HASTANESİ-BAŞAKŞEHİR SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN  
YARDIMCILIKLARI 
b) Adresi:4.ETAP 1.KISIM YUNUS EMRE CAD. 34200 BAŞAKŞEHİR  
BAŞAKŞEHİR/İSTANBUL 
c) Telefon ve faks numarası:2124880170 - 2124880177 
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet say-

fası:https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/ 
2-İhale konusu hizmet alımın 
a) Adı:Hastanemiz 2025 Yılı Alınamayan Periyodik Bakım, Onarım, Kontrol ve Ölçümleme 

(Sarf Malzeme ve Yedek Parça Hariç) Yapılması İşi 
b) Niteliği, türü ve miktarı:7 Kalem Periyodik Bakım, Onarım, Kontrol ve Ölçümleme Hizmeti 
Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan idari şartnameden ulaşılabilir. 
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer:Başakşehir Devlet Hastanesi ve Bağlı Semt Poliklinikleri 
ç) Süresi/teslim tarihi:İşe başlama tarihi 01.01.2025, işin bitiş tarihi 31.12.2025 
d) İşe başlama tarihi:01.01.2025 
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati:17.12.2024 - 10:30 
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres):Başakşehir Devlet Has-

tanesi (Toplantı Salonu) Yunus Emre Cad. 4. Etap 1. Kısım Başakşehir / İSTANBUL 
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygu-

lanacak kriterler: 
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat 

dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir. 
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler; 
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık 

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan 
alınır. 
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu. 
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri. 
4.1.5 İstekliler, ihale konusu alımın alt yüklenicilere yaptırmayı düşündükleri kısmını yeterlik 

bilgileri tablosunda belirteceklerdir. 
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin 

yarısından fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
veya yeminli mali müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk 
ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz 
olarak bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler, 
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir. 
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler: 
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler: 
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif 

edilen bedelin % 25 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş 
deneyimini gösteren belgeler veya teknolojik ürün deneyim belgesi. 
4.3.2. Kalite ve standarda ilişkin belgelere ait bilgiler: 
TSE BELGESİ 
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler: 
4.4.1. 
Kamu Kurum ve Kuruluşları ve/veya Özel Sektörde gerçekleştirilen İhale konusu işle ilgili her 

türlü bakım, onarım, ölçüm, kontrol, vb. işlerinin tamamı ve/veya bu işlerden herhangi biri benzer 
iş olarak kabul edilecektir. 
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir. 
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir. 
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek 

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur. 
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, 

teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir. 
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların 

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale 
sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır. 
10. Bu ihalede, kısmı teklif verilebilir. 
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda 

geçici teminat vereceklerdir. 
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır. 
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 150 (YüzElli) takvim günüdür. 
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez. 
15. Diğer hususlar: 
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71 
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi: Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Ka-

nunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir.
Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de                     BASIN:2135883
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HAVA sıcaklığının gündüz saatlerinde 
dahi sıfırın altında 15 dereceye kadar 
düştüğü Erzurum'da yaşayan atletizm 
sporcuları, dondurucu soğuğa rağmen 
antrenmanlarını aksatmıyor. 

Kasım ayında gece termometrelerin 
eksi 25 dereceyi gördüğü kentte, yollar 
buzla, ağaç ve bitkiler kırağıyla kaplanı-
yor. 

Kentte yarışmalara hazırlanan atle-
tizm sporcularının antrenman hızını, kar 
ve soğuk hava da kesmiyor. 

Atletizm sahasında ısınma egzersizle-
ri yapan atletler, ardından yola çıkıp uzun 
mesafeler koşuyor. 

Yüzlerinde kırağı oluşuyor 
Açık hava antrenmanlarında yüzlerin-

de kırağı oluşan atletler, yüksek rakımın 
dondurucu soğuğunda antrenman yap-
mayı kondisyon açısından avantaj olarak 
görüyor. 

Atletizm antrenörü Mustafa Birsen, 
AA muhabirine, kentte geçen yıla göre 
daha soğuk bir kış başlangıcı yaşadıkları-
nı söyledi. 

Geçen yıl bu zamanlarda hiç zorlan-
madan antrenman yaptıklarına işaret 
eden Birsen, şöyle konuştu: 

"Kış şartları ağır geçiyor. Antrenman 
yaptığımızda zorlanıyoruz. Geçen hafta 
Antalya'da düzenlenen yarışlarda takım-
larımız, 16 yaş altı kategorisinde 1'inci ve 
2'inci oldular. Sporcularımız önümüzdeki 
hafta yine Antalya'da düzenlenecek olan 
Türkiye Şampiyonası'na katılacak. İnşal-
lah madalyalar alıp geri geleceğiz. Zorla-
şan hava şartları bizim için her zaman 
avantaj. Bunun avantajını zaman zaman 
yaşıyoruz ama bizim için zor olan tarafla-
rı da var. Rakiplerimize göre daha avan-
tajlı olduğumuzu düşünüyorum."

Atletler, donduran  
soğukta yüzleri  
kırağı tutsa da  

antrenman hızlarını 
kesmiyor 

ROMANYA'DAKİ 24. Balkan Tekvando 
Şampiyonası kadınlar 57 kiloda altın ma-
dalya kazanan Hayrunnisa İzmir, "Çok 
mutluyum, umarım Avrupa ve Dünya şam-
piyonalarında da bu başarıyı sürdürebili-
rim." dedi. 

Dokuz Eylül Üniversitesi (DEÜ) Necat 
Hepkon Spor Bilimleri Fakültesi öğrencisi 
Hayrunnisa İzmir, AA muhabirine yaptığı 
açıklamada, Romanya'daki Balkan Tekvan-
do Şampiyonası'nın ikinci katıldığı Balkan 
şampiyonası olduğunu söyledi. 

İlkinde gümüş madalya aldığını akta-
ran İzmir, "Şimdi altın madalya aldığım için 
çok daha mutlu ve gururluyum. Tüm aile-
me ve ekip arkadaşlarıma da teşekkür edi-
yorum. Çok çalışmıştım. Yıllarca süren bir 
emeğin karşılığı bu. Çok mutluyum, uma-
rım Avrupa ve Dünya şampiyonalarında da 
bu başarıyı sürdürebilirim." ifadelerini kul-
landı. 

"Ailemiz sporla uğraşan bir aileydi" 
İzmir, annesinin tekvando, babasının 

da yüzme sporuyla ilgilendiğini belirterek, 
şöyle konuştu: 

"Ailemiz sporla uğraşan bir aileydi. Bu 
sayede ben ve kardeşimi kendimizi savun-
mamız ve sosyal bir aktivite olsun diye 
başlattılar tekvandoya. Başlarda gitmek is-
temiyorduk, biraz zorla gidiyorduk, sonra-
dan sevmeye başladık. Sevdikçe derece al-
dık." Kardeşinin de tekvandoda iyi derece-
lerinin olduğunu ancak birkaç yıl önce bı-
raktığını kaydeden İzmir, "Eğer planlı ve 
programlıysanız düzenli bir şekilde bunu 
yapabiliyorsunuz, hem eğitim hem spor 
devam edebiliyor. Biraz zor oluyor, biraz fe-
dakarlık gerekiyor ama oluyor." ifadelerini 
kullandı. İzmir, tekvandoda ilk hedefi olan 
Balkan şampiyonluğuna ulaştığını belirte-
rek, "Ona bir tik attım. Şimdi Avrupa, Dün-
ya ve en sonunda olimpiyatları istiyorum. 
Umarım bunu başarabilirim." dedi. 

Aslen Batmanlı olduklarını ancak soy 
isminin İzmir olmasından dolayı farklı tep-
kiler aldığını aktaran İzmir, şöyle devam 
etti: "Şaşırıyorlar, hem İzmir'de okuyorum 
hem soyadım İzmir, 'İzmirli misin?' diyor-
lar, İzmirli değilim. Dedeme de sordum 
bunu çok küçükken. Biraz hani şakavari ta-
vırla 'Sevgilim oradaydı, o yüzden soyadım 
İzmir' falan diyor. Artık ne kadar doğru, ne 
kadar yanlış bilemiyorum." DEÜ Necat 
Hepkon Spor Bilimleri Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Fethi Arslan da Balkan Şampiyo-
nası'nda altın madalyaya uzanan Hayrun-
nisa İzmir'i tebrik etti.

Milli tekvandocu 
 Hayrunnisa İzmir, Balkan  
Şampiyonası'nda altın 

madalyaya uzandı

BASKETBOL Gelişim Merkezi 
(BGM), yıldızların yetişmesine olanak 
sağlama ve uluslararası alandaki ba-
şarılara yenilerini ekleme hedefiyle 
Türk basketbolunun yeni kalesi olma 
niteliği taşıyor. 

Geçmiş yıllarda Abdi İpekçi Spor 
Salonu, Caferağa Spor Salonu, Ayhan 
Şahenk Spor Salonu, Sinan Erdem 
Spor Salonu, Servet Tazegül Spor Sa-
lonu, Volkswagen Arena ile Ülker 
Spor ve Etkinlik Salonu'nda çok sayı-
da uluslararası başarıya şahit olan 
sporseverler, basketbol coşkusunu 
BGM tribünlerinde yaşamaya devam 
edecek. 

Basketbolseverler, milli takım ve kulüp 
düzeyinde uluslararası alandaki başarıları-
na yenilerini eklemeyi hedefleyen Türk 
basketbolunun yeni zaferlerine BGM'de ta-
nık olacak. 

BGM, "12 Dev Adam" ve "Potanın Peri-
leri" için yeni yıldızların yetişmesine de 
olanak sağlayacak. 

Türkiye Basketbol Federasyonu (TBF) 
Başkanı Hidayet Türkoğlu, BGM'yi Türk 

basketboluna kazandırdıkları için mutlu 
olduklarını kaydederek "Bana göre eşi 
benzeri olmayan bir tesis yarattığımızı, 
Türk basketboluna kazandırdığımızı düşü-
nüyoruz. Burada başta Sayın Cumhurbaş-
kanı'mıza, daha sonra bu süreçte bize des-
tek olan tüm bakanlarımıza huzurlarınız-
da tekrar teşekkür etmek istiyoruz. Bas-
ketbolumuza uzun yıllar hizmet edecek ol-
ması, buradan başta kulüplerimizin yarar-

lanması, daha sonra milli takımı-
mızın da yararlanacak olması 
önemli. Diğer yaşam alanlarıyla 
artık burası İstanbul ve Türki-
ye'nin basketbol merkezi olacak. 
Avrupa'dan da şu an bile bize ge-
len istek ve talepler doğrultusun-
da buradan yararlanmak isteye-
cek farklı takımlar, organizasyon-
lar da olacaktır." ifadelerini kul-
landı. BGM'nin Türk basketbolu-
nun geleceğine yön verecek bir 
proje olmasını amaçladıklarını 
aktaran Türkoğlu, "Şu an bulun-
duğumuz salon, milli takımları-
mıza hizmet edecek. 10 bin kişilik 

salon, şu an hem Anadolu Efes hem de Ga-
latasaray'a hizmet ediyor. Onun yanında 
da üç tane altyapı salonu var. Hem İstan-
bul'daki altyapı organizasyonları hem de 
yıl içerisinde kulüplerimizin kullanacağı 
bir tesis olarak baktığınız zaman, ileriye 
dönük insanların bu tesisten antrenman 
anlamında daha fazla yararlanacak olması 
gerçekten heyecanlandırıyor." diyerek söz-
lerini tamamladı.

Galatasaray Kulübü,  
TFF Başkanı İbrahim  
Hacıosmanoğlu'nu  
istifaya davet etti 

GALATASARAY Kulübü, Türkiye 
Futbol Federasyonu (TFF) Başkanı İb-
rahim Hacıosmanoğlu'nu istifaya da-
vet etti. 

Sarı-kırmızılı kulüpten yapılan 
açıklamada, "TFF Başkanı İbrahim Ha-
cıosmanoğlu’nun bu akşam bir tel-
evizyon kanalında yaptığı açıklamalar, 
kulübümüz tarafından son günlerde 
ifade edilen tüm endişelerin ne kadar 
haklı olduğunu ortaya çıkarmıştır. İb-
rahim Hacıosmanoğlu; subjektif, ada-
letten ve futbol bilgisinden yoksun 
söylemleriyle tarafsızlığını tümüyle 
kaybetmiş, hatta bir adım ileri giderek 
bundan sonraki tarafını ilan etmiştir. 
Galatasaray Spor Kulübü olarak taraf-
sızlığını tamamen yitirmiş İbrahim 
Hacıosmanoğlu’nu tüm kurullarıyla 
birlikte Türk futboluna daha büyük ve 
onarılamaz yaralar açmadan istifa et-
meye davet ediyoruz." ifadeleri kulla-
nıldı.

BURUK, Trendyol Süper Lig'in 15. 
haftasında 8 Aralık Pazar günü deplas-
manda Net Global Sivasspor ile yapa-
cakları maç öncesi Florya Metin Oktay 
Tesisleri'nde basına açık gerçekleştiri-
len antrenmanda açıklamalarda bulun-
du. Okan Buruk, Türkiye Futbol Fede-
rasyonu Başkanı İbrahim Hacıosmanoğ-
lu'nun bir televizyon programında ken-
dileriyle ilgili yaptığı açıklamaların so-
rulması üzerine, "Özellikle buraya futbol 
konuşmak için geldim. Teknik adam ola-
rak işimiz futbol konuşmak ve sahada 
sergileyeceğimiz oyun. Bununla ilgili ko-
nuşmaları başkanımız ve yöneticileri-
miz yapıyor. Ben saha içinde neler yaptı-
ğımızı konuşmak için geldim. Sadece 
antrenmanımıza ve maçımıza odaklan-
mamız gerekiyor." dedi. 

Bir basın mensubunun Eyüpspor be-
raberliği sonrasında başkan Dursun Öz-
bek ve yönetim kurulunun Florya'ya 
geldiğini söylemesi üzerine Buruk, şu 
ifadeleri kullandı: 

"Bu, beraberlik sonrası değil. Birlik 
ve beraberlik sonrasında geldiler. Gala-
tasaray camiası son günlerde kenetlen-
meyi gösterdi. Kenetlenmeye ihtiyacımı-
zın olduğu zamanlarda camiamız her 
zaman bu reaksiyonu veriyor. Bu da bize 
gurur veriyor. Başkanımız, yönetim ku-
rulumuz bugün bizimle, takımın yanın-
da. Hem antrenmanı izleyecekler hem 
de birlikte vakit geçireceğiz. Birliğimizi, 
beraberliğimizi ve ne kadar güçlü oldu-
ğumuzu göstermek için buradayız. Yine 
birlik ve beraberliği göstermemiz gere-
ken zamanlardan birini yaşıyoruz. Bun-
dan sonraki haftalar bu kenetlenme ar-
tarak devam edecek. Bizim, 'Kenetlenin 
başka Galatasaray yok.' mottomuz var. 
Oyuncularımla sahaya ve kazanmaya 
odaklanacağım. Beşinci yıldız, 25. şam-
piyonluk için oyun olarak da en güçlü 
olduğumuzu gösteriyoruz. Skordaki ve 
liderlikteki yerimizi en güçlü şekilde de-
vam ettirmeye çalışacağız." 

"Sivasspor deplasmanı, ligdeki 
her takım için zor maçlardan biri" 

Arka arkaya Süper Lig'de Sivasspor, 
UEFA Avrupa Ligi'nde ise Malmö dep-
lasmanlarına çıkacaklarını aktaran Bu-
ruk, "Soğuk bir mevsimdeyiz. Hava so-
ğukluğunun artacağı deplasmanlara gi-

deceğiz. Sivasspor deplasmanı, ligdeki 
her takım için zor maçlardan biri. Bu ay-
larda daha da zorlaşıyor ama hava duru-
munun hafta sonunda Sivas için iyi ol-
duğunu düşünüyorum. Alttan ısıtmanın 
olduğu bir stat var. Onun için zemin ile 
ilgili bir sorun yaşayacağımızı düşün-
müyorum. Kazanmak ve kendi en iyimi-
zi ortaya çıkarmak adına bunların hiçbi-
ri bizim için bir bahane değil. Sivasspor 
deplasmanında kendi futbolumuzu oy-
nayacağız. Rakibimizi de iyi tanıyoruz. 
Son 2 sezonda iyi savunma ve hücum 
geçişleri yapmaya çalışan bir takım. 
Doğrudan oyun oynuyor. Bize karşı bir-
çok takım uzun oynayıp ikinci topları 
kazanmaya çalışıyor. Galatasaray, topla 
oynayan, üretmeye ve hücum yönünü 
kullanmaya çalışan takım olacak." diye 
konuştu. Buruk, Sivasspor karşılaşması-
na hakem Turgut Doman'ın atanmasıyla 
ilgili, "İnşallah onun için de güzel bir 
maç olur. İki takımın da hakkının yen-
meyeceği bir karşılaşma oynarız. Bazen 
hakemler için de şanssız maçlar yaşana-
bilir. Onun için de güzel bir müsabaka 
olsun. Kafamızda bir şey olmadan Si-
vas'a gideceğiz. Sadece saha içindeki 
oyuna odaklanacağız. En doğrusunun 
da bu olacağını düşünüyorum." şeklinde 
görüş belirtti. Maçlarda çok pozisyona 
girdiklerini dile getiren sarı-kırmızılı ta-
kımın teknik direktörü, "Dominant oy-
nayan ve seyir zevki yüksek bir takımız. 
Beni de en çok mutlu eden şeylerden 
biri de bu. Geçen hafta Eyüpspor ile be-
rabere kaldık ama yaklaşık 4,70 gol bek-
lentisi üreten, 10 büyük şans kaçıran bir 
takım var. Bu tür sonuçlar olabilir. Siz 
atamazsınız, rakibiniz atabilir. Zaman 
zaman bunları yaşayacağız. Şu anda çok 
moralliyiz. Bunun en önemli sebebi iyi 
futbol oynamamız. Kendimize ve takı-
mımıza inandığımız, oynadığımız fut-
bolla taraftarımızı mutlu ettiğimiz için 
içimiz rahat. Bütün maçlara bu öz güven 
ile çıkıyoruz. Önümüzdeki maçlara da 
bu şekilde çıkacağız." ifadelerini kullan-
dı. 

"Kritik bölgelerde eksiklerimiz 
var" 

Okan Buruk, sakatlığı bulunan oyun-
cuların çokluğunda sistemsel arayışlara 
girmelerine rağmen iyi performansları-
nın devam ettiğini kaydetti. 

Mauro Icardi, Kaan Ayhan, Ismail Ja-
kobs, Abdülkerim Bardakcı ve Yusuf De-
mir'in sakatlıkları olduğuna değinen 
Buruk, sözlerini şöyle sürdürdü: 

"Kaan Ayhan ve Ismail Jakobs gibi 
kritik bölgelerde eksiklerimiz var. Mau-
ro Icardi sezonu kapattı. Bizim açımız-
dan iki santrforlu oyunu oturttuğumuz 
maçtan sonra Icardi sakatlandı. Bu du-
rum bizi arayışlara itiyor. Bu arayışlar 
içinde de iyi oyunu devam ettiriyoruz, 
pozisyona giriyoruz, goller atıyoruz. Sa-
vunma anlamında da daha iyi şeyler 
yapmamız gerekiyor. Bazen rakip bize 
hiç gol atamayacakmış gibi davrandığı-
mız anlar oluyor. Eyüpspor maçında 2-1 
öndeyken çok rahattık. Üçüncü golü at-
mak için rakip kaleye rahat bir şekilde 
gittik. Atamayınca kalemizde golü gör-
dük. Bu golü yememizin nedeni savun-
ma görevimizi yapmamamızdı. Gelişti-
receğimiz şeylerden biri de bu." 

Sakatlığı bulunan futbolcuların geri 
dönüşleriyle ilgili bilgi veren Buruk, 
"Abdülkerim en yakın dönecek oyuncu. 
Bugün antrenmanda yer almayacak. Ya-
rınki durumuna bakacağız. Sivasspor 
maçı için zor görünüyor. Jakobs'un dö-
nüşü Malmö maçı veya sonrası hedefler-
den biri. Onu da en sağlam şekilde kul-
lanmak istiyoruz. Kaan Ayhan'ın da her-
halde 2-3 haftalık süreci var. Elimizde 
çok önemli oyuncular var. Hepsine çok 
güveniyorum. Yusuf Demir'in de bir sa-
katlığı var. O da son 2 maçta kadroda 
yer almadı. O da en yakın zamanda yeni-
den başlayacak. İyi çalışıyordu, oynaya-
bileceği dönemde bir sakatlık geçirdi. O 
da bir an önce dönmesini istediğimiz 
oyunculardan biri." değerlendirmesinde 
bulundu. 

"Bu sezon az pozisyon vermemize 
rağmen fazla gol yedik" 

Galatasaray Teknik Direktörü Buruk, 
bu sezon geçen sezonlara göre daha az 
pozisyon vermelerine rağmen daha faz-
la gol yediklerini dile getirdi. 

Bu sezonki bazı maçlarda rakipleri-
nin iyi bitiricilik sergilediğini aktaran 
Buruk, şöyle konuştu: "Verdiğiniz pozis-
yon ve yediğiniz gol sayısı önemli. 
Eyüpspor maçında kalemize gelen 5 şu-
tun 2'si gol oldu. Rakiplerin iyi bitirmesi 
de bazen işimizi zorlaştırıyor. Geçen se-
zon rakibimize daha çok pozisyon verip, 
daha az gol yediğimiz maçlar var. Bu se-
zon az pozisyon vermemize rağmen faz-
la gol yedik. RFS, Elfsborg, Tottenham 
maçlarında bunu yaşadık. Yediğimiz gol 
sayısına takılmaktan çok oynadığımız 
futbol önemli. Ancak kesinlikle daha iyi 
savunma yapmamız gerekiyor. Tabii ki 
birinci önceliğimiz hücum etmek. Bir 
hücum takımıyız. Hücumda iyiyiz ama 
savunmayı da daha iyi yapabileceğimizi 
düşünüyorum. Burada eksiklerimiz çok 
önemli. Daha az oyuncumuzun olduğu 
bazı mevkilerde sakatlık yaşadık. Sağ ve 
sol bek alternatiflerimiz daha az ve 
Kaan ile Jakobs sakatlık yaşadı. Şimdi de 
elimizdeki oyuncularla en iyisini yap-
maya çalışacağız." 

"Osimhen takım için çok çalışı‐
yor" 

Tecrübeli teknik adam, Nijeryalı yıl-
dız Victor Osimhen'in takımının başarısı 
için çok iyi bir şekilde mücadele ettiğini 
söyledi. Takımın genelinin Osimhen'in 
anlayışını benimsemesi durumunda ön-
lerinde kimsenin duramayacağını dile 
getiren Buruk, "Takım için çok çalışıyor. 
Hem skor üretiyor hem asist yapıyor. 
Çok formda ve çok iyi gidiyor. Bize hem 
Avrupa Ligi'nde hem de Süper Lig'de 
önemli katkı verdi. Gol atması, asist yap-
masından çok takımı için oynaması, ge-
rektiği yerde kendi atabileceği golü ar-
kadaşına attırmaya çalışması önemli. Bu 
kafa yapısını hepimiz aynı anda ortaya 
koyduğumuzda Galatasaray'ın önünde 
kimsenin duramayacağını düşünüyo-
rum." diyerek sözlerini tamamladı.

Okan Buruk: Galatasaray  
camiası son günlerde  

kenetlenmeyi gösterdi 

Türk basketbolunun kalesi:  
Basketbol Gelişim Merkezi 

Galatasaray Teknik 
Direktörü Okan Bu-

ruk, sarı-kırmızılı ca-
mianın son dönemde 
kenetlendiğini belir-
terek, sergiledikleri 

futbolla şampiyonlu-
ğun en güçlü adayı 

olduklarını söyledi. 
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30 yılı aşkın süredir siber güvenliğin 
ön saflarında yer alan ESET sektör lideri 
BT güvenlik yazılımları ve hizmetleri 
sağlıyor. Gelişmiş tehdit algılama 
yetenekleriyle tanınan ESET, çok çeşitli 
dijital tehditlere karşı kapsamlı koruma 
sunuyor. Yüksek performanslı ve kul
lanımı kolay olacak şekilde tasarlanan 
ESET PROTECT Platformu çözümleriyle 
işletmelerin ve tüketicilerin güvenlikten 
ödün vermeden, teknolojilerinin tüm 
potansiyelinden yararlanabilmeleri 
sağlanıyor. Araştırma ve geliştirmeye 
güçlü bir şekilde odaklanan ESET, ortaya 
çıkan tehditlerin bir adım önünde olmak 
ve en yeni güvenlik çözümlerini sunmak 
için sürekli yenilikler yapıyor. 

 
En yeni güvenlik çözümleriyle tehdit

lerin bir adım önünde 
 
Yapay zekâ odaklı otomasyonda  öncü 

olan Mindflow teknik engelleri azaltarak 
ve uzmanlığa sahip bireylerin BT ve 
güvenlik operasyonlarını otomatik
leştirmelerini sağlayarak kuruluşları 
güçlendiriyor.  Mindflow  platformu, 
tekrarlayan görevleri otomatikleştirerek 
4 binden fazla hizmet ve 150 bin işlemle 
sorunsuz bir şekilde entegre olarak op
erasyonel verimliliği artırmak için tasar
lanmıştır. Bu da Mindflow‘u dünyanın en 
büyük kataloğu haline getiriyor. Özünde 
yapay zekâyı barındıran Mindflow, kuru
luşların güvenlik stratejilerini yapay 
zekâ tarafından desteklenen sürekli 
gelişen tehditlere uyarlamalarını ve 
güvenlik olaylarına otomasyon ve yapay 
zekâ ajanlarıyla daha hızlı ve doğru bir 
şekilde yanıt vermelerini sağlıyor. Plat
formun esnekliği ve ölçeklenebilirliği, 
onu büyük işletmelerden yönetilen 
hizmet sağlayıcılara (MSP'ler) kadar en 

karmaşık ortamlar için bile uygun hale 
getiriyor. 

 
ESET ve Mindflow arasındaki ente

grasyon, bu benzersiz güçleri birleştir
erek sorunsuz veri alışverişi ve otomatik 
iş akışları sağlıyor. Bu ortaklık, güvenlik 
yönetiminin artan karmaşıklığını, kay
nak kısıtlamalarını ve güvenlik olay
larına hızlı yanıt verme ihtiyacını ele 
alarak güvenlik operasyonlarının ver
imliliğini ve etkinliğini önemli ölçüde 
artırıyor.  

 
Sağlanan temel avantajlar 
 
Gelişmiş tehdit tespiti ve müdahalesi: 

Entegrasyon, ESET'in gelişmiş tehdit isti
hbaratından ve Mindflow'un otomasyon 
yeteneklerinden yararlanarak gerçek za

manlı içgörüler ve otomatik olay müda
halesi sağlar. Tehditleri tespit ve analiz 
edip azaltmak için gereken süreyi azaltır. 

Operasyonel verimlilik: Entegrasyon, 
rutin güvenlik görevlerini otomatik
leştirerek değerli BT kaynaklarını 
serbest bırakır. Güvenlik ekiplerinin 
daha stratejik girişimlere odaklanmasını 
sağlar ve insan hatası riskini azaltır. 

 
Kapsamlı uyumluluk raporlaması: 

Otomatik uyumluluk raporlaması, kuru
luşların yasal gereklilikleri kolaylıkla ve 
doğrulukla karşılayabilmesini sağla
yarak BT ekipleri üzerindeki idari yükü 
azaltır. 

 
Ölçeklenebilirlik ve esneklik: Ente

grasyon çok çeşitli platformları destek
ler. Hem bulut tabanlı hem de şirket içi 

dağıtım seçenekleri sunarak kuru
luşların çözümleri mevcut altyapılarına 
en uygun şekilde dağıtabilmelerini 
sağlar. 

 
ESET Business Cloud Çözümleri Ürün 

Müdürü Jozef Cheben yaptığı açıkla
mada şunları söyledi : “ESET, her ente
grasyonla birlikte güvenlik 
operasyonları için küresel çapta daha 
fazla verimlilik sağlıyor. Mindflow ile 
olan ortaklığımız, otomasyonun gücü 
sayesinde iş akışlarının kolaylaştırılması, 
olaylara müdahale sürelerinin iyileştir
ilmesi ve insan hatalarının azaltılması 
gibi daha fazla iyileştirme sağlıyor. Bu da 
nihayetinde tespit, önleme ve müdahale 
arasındaki boşlukları doldurarak güven
lik ve BT operasyonlarını güçlendiriyor."  

 

Üniversitenin Dr. Ralph Defronzo Odito
ryumu'nda düzenlenen konferansta, enerji 
yönetiminden teknolojiye, akıllı şehirler
den sağlığa kadar pek çok alanda yapay 
zekanın neden olduğu dönüşümler ve 
bunun etkileri ele alındı. 

Konferansın "Habercilikte Yapay Zeka" 
oturumunda konuşan Anadolu Ajansı (AA) 
Teknoloji ve İnovasyon Direktörü Yakup 
Şıvka, yapay zekanın temelinin robotik bil
ime dayandığını söyledi. 
Şıvka, robotik süreçte bir öğrenme ol

madığını, oysa yapay zekanın temelinin 
eğitim ve öğrenmeye dayandığını vurgula
yarak, şöyle devam etti: 

"Artık yapay zeka sadece robotik adım
ları atmıyor, öğrenerek insan gibi düşünm
eye başlıyor, öğrendiklerini birleştirerek 
yorumlayabiliyor. Anadolu Ajansı olarak, 
haber yazım ve dağıtım süreçlerinde ro
botik süreçleri ve yapay zeka araçlarını 
kullanıyoruz. Robot haberciliği daha çok 
veriye dayalı haberlerde yoğun kullandık. 
Seçim günü ve gecesinde çok yoğun haber 
yayını yapıyoruz. Seçim gecelerinde 4 bin 
civarında robotik haber de yayınlıyoruz. 
Nasıl yapıyoruz? Daha önceden özel haber 
şablonları belirliyoruz, sandık başından 
topladığımız seçim sonuç verilerini bu 
şablonlardaki ilgili alanlara yer
leştirdiğinizde otomatik bir şekilde haber 
oluyor. 2023 ve 2024 seçimlerinde ise 
biraz daha yapay zeka kullanmaya 
başladık. Özellikle sahadan sandık 
sonuçlarının toplanmasında ve merkeze 
gönderilmesinde öğrenebilir karakter 
tanıma sistemlerini (OCR) kullandık." 

 
"Çok iyi bir yapay zeka kullanıcısı ol

malısınız" 
Şıvka, günümüz haberciliğinde dijital 

medyanın öne çıktığına işaret ederek, 
habere erişim noktasında sosyal medyanın 
öne çıktığını bu anlamda başı X, Instagram 
ve TikTok'un çektiğini söyledi. 

 
Geleneksel medyada haber üretiminin 

çok pahalı olduğunun altını çizen Şıvka, 
"Sosyal ve yeni medya ile artık her insanın 
gazetecilik yapabildiği, haber üretebildiği 
bir dönemden bahsediyoruz. Buna da 
vatandaş gazeteciliği diyoruz. Bu bazı 
sorunları da beraberinde getiriyor. Artık, 
yeni medya yani dijital habercilikte, ilgili 
alan mezunu olmak, o müfredata hakim 
olmak yeterli olmuyor. Mutlaka bunun 
yanında teknolojiyle ilgili okur yazarlık se
viyenizin yüksek olması gerekiyor. Sadece 
gazetecilikle ilgili bilgileri, müfredatları 
elde etmeniz yetmiyor. Çok iyi bir bilgisa
yar kullanıcısı, çok iyi teknoloji okur yazarı 
hatta çok iyi bir yapay zeka kullanıcısı ol
malısınız." ifadelerini kullandı. 
Şıvka, yapay zekayla haberden haber, 

veriden veri üretilebileceğini, bunun daha 
çok finans ve spor haberleri alanlarında 
kullanıldığını anlattı. 

 
"Teyit mekanizmasında yapay zeka 

çok değerli" 
Haberdeki içerik, anlatım bozuklukları 

ve imla hataları gibi konularda da yapay 
zekanın kullanabildiğine işaret eden Şıvka, 
yapay zekanın haber üretimi, analizi, yayını 

ve yayın sonrası aşamalarının tamamında 
kullanılabildiğini, Ajans olarak yapay zeka 
konusunda hem yerli hem yabancı fir
malarla çalışıldığını anlattı. 
Şıvka, Anadolu Ajansı'nın haber 

yayınında kullandığı bazı kuralları ve etik 
değerleri olduğunu, bunu yapay zekaya 
öğretmeye çalıştıklarını aktararak, 
muhabirlerin kullandığı haber yazım sis
temine yapay zekayı entegre etme 
konusunda çalışmalar yürütüldüğünü kay
detti. 

Yapay zekayı, habercilikte sadece öneri 
sistemi olarak kullanacaklarını anlatan 
Şıvka, "Anadolu Ajans olarak hiçbir zaman 

yapay zeka sistemlerini bir yayıncı, son 
karar verme aracı olarak kullanmak is
temiyoruz. Son noktayı her daim bir insan 
koyacaktır." şeklinde konuştu. 
Şıvka, Anadolu Ajansı olarak, "Medyada 

Yapay Zeka Etik Kullanım Rehberi" hazır
ladıklarını belirterek, sözlerini şöyle 
tamamladı: 

"Teyit mekanizmasında yapay zeka çok 
değerli. Video ve fotoğrafların yapay zeka 
ile yapılıp yapılmadığını anlamaya yönelik 
de çalışmalarımız var. Medyada yapay zeka 
kullanımına ilişkin etik değerler Türkiye'de 
tam oturmuş değil. Avrupa Birliği bu 
konuda çok hassas, yapay zeka kanunu 

çıktı. Avrupa Birliği'nde yayınladığınız hab
erde yapay zeka ile ilgili bir görsel varsa al
tına yazmak zorundasınız. Bunun cezası 
var, suç ama Türkiye'de maalesef yok. 
Maalesef yapay zekanın oluşturmuş olduğu 
bir videoyu herhangi bir uyarı olmaksızın 
çok rahat yayınlayabilirsiniz. Bunu için 
Türkiye'de bu konuyla ilgili yasal bir zemin 
oluşması gerekiyor." 

       Konferansa İstanbul Atlas Üniversitesi 
Rektörü Prof. Dr. Ersoy Kocabıçak, 
Mühendislik ve Doğa Bilimleri Fakültesi 
Dekanı Prof. Dr. Burcu Irmak Yazıcıoğlu ile 
akademisyenler ve öğrenciler katıldı.

Siber güvenlik çözümlerinde küresel bir lider olan ESET, GenAI hiper otomasyon platformu 
Mindflow ile ortaklığını duyurdu.  Gerçekleşen iş birliği sayesinde kurumlara güvenlik 

çerçevelerini güçlendirme biçimlerini dönüştüren; ortaya çıkan tehditleri hassasiyet ve güvenle 
ele almalarını sağlayan son teknoloji bir tehdit algılama ve yanıt platformu sunulacak.

ESET siber güvenlikte  
küresel ölçekte  

verimlilik sağlıyor 

İstanbul'da "Yapay Zekada Kelebek Etkisi:  
Küçük Adımlar Büyük Dönüşümler" konferansı 

NASA'nın Ay'a dönüş projesi 
"Artemis Programı" için  

planlanan tarihler ertelendi 

Space.com internet sitesinde yer alan habere 
göre, NASA Başkanı Bill Nelson, düzenlediği 
basın toplantısında konuya ilişkin açıklamada 
bulundu. 

Nelson, Artemis Programı kapsamında yapıla
cak, 1972'den bu yana ilk mürettebatlı Ay misy
onu olan Artemis II'nin Eylül 2025'te 
gerçekleşmesi planlanan tarihinin Nisan 2026 
sonrasına, 2026'da Ay'a inişi planlanan Artemis 
III misyonunun ise 2027'ye ertelendiğini bildirdi. 

Yaşanan bu gecikmelerin, 2022'deki Artemis I 
test uçuşu sırasında mürettebatsız fırlatılan 
Orion kapsülünün Dünya'ya dönüşünde ısı 
kalkanında oluşan sorunlarla bağlantılı 
olduğunu belirten Nelson, "Orion kapsülünün 
astronotlarımızı güvenli bir şekilde uzayın derin
liklerine götürmeye ve Dünya'ya geri getirmeye 
hazır olduğundan emin olmak için bizim, 
endüstrimizin ve uluslararası ortaklarımızın bu 
zamana ihtiyacı var." diye konuştu. 

NASA'nın, astronotların Ay'a dönüş hedefini 
gerçekleştirirken karşılaşabilecekleri riskleri an
lamak için kapsamlı testler yaptığını kaydeden 
Nelson, bu testlerin uzay aracında meydana 
gelen ısı kalkanı sorunlarının temel nedenini be
lirleyeceğini ifade etti. 

 
Nelson, NASA'nın, roket yakıtına ve içme 

suyuna dönüştürülebilecek değerli su buzu de
polarına ev sahipliği yaptığına inanılan Ay'ın 
güney kutbuna astronot gönderme hedefini de 
vurguladı. 

 
Ay'a dönüş: "Artemis Programı" 
NASA, Ay'a dönüş projesi olarak bilinen 

"Artemis Programı" ile astronotları yeniden Ay'a 
göndermeyi amaçlıyor. Programın ilk aşaması 
"Artemis I", Orion uzay aracının Ay'ın yörün
gesinde bir tur atmasının ardından Dünya'ya 
dönmesiyle Aralık 2022'de tamamlanmıştı. 

Orion uzay aracının ilk mürettebatlı misyonu 
"Artemis II" görevinde ise astronotların, Ay'a iniş 
yapmadan Dünya'ya dönmesi planlanıyor. 10 
gün sürecek yolculuk, uzay aracıyla ilgili güvenlik 
endişelerinin yanı sıra astronotların giysisi ve 
iniş araçlarıyla ilgili sorunlar yaşandığı için 
2025'in sonlarına ertelenmişti.
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